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“Türkiye’nin dış 
politikadaki vizyonu 
her zaman barış 
odaklı olmuştur”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Birleşmiş Milletler 77. Genel 
Kurulu’nda yaptığı konuşmada, 
Türkiye'nin dış politikadaki 
vizyonunun daima "barış" odaklı 
olduğunun altını çizerek, 
"Bölgemizden başlayarak tüm 
dünyada sulhu sükûnun hâkim 
kılınması için var gücümüzle 
çalışıyoruz" ifadesini kullandı.

«Внешнеполитическое 
видение Турции всегда 
было ориентировано 
на мир»
В своем выступлении на 77-й 
Генеральной Ассамблее 
Организации Объединенных 
Наций президент Эрдоган 
подчеркнул, что 
внешнеполитическое видение 
Турции всегда было 
ориентировано на «мир», и сказал: 
«Мы работаем изо всех сил, чтобы 
мир воцарился во всем мире, 
начиная с наш район».Sayfa 2/3

Atillahan Kurttan, 
Tacikistan’ın Kırgızistan 
Topraklarına Silahlı İşgali 
ile İlgili Basın Açıklaması
Заявление Атиллахан 
Курта о вооружённых 
столкновениях на границе 
Кыргызстана с 
ТаджикистаномSayfa 21/21

İran nükleer anlaşmasının yeniden canlandırılmasına 
yönelik umutlar azalıyor

İran nükleer anlaşmasının yeniden hayata geçirilmesi ve ABD’nin anlaşmaya 
dönmesi için sürdürülen müzakerelerdeki olumlu hava, yerini AB Yüksek 
Temsilcisi Borrell’in açıklamasıyla bir kez daha karamsarlığa bıraktı.

Надежды на возобновление ядерной 
сделки с  Ираном ослабевают
Позитивная атмосфера на переговорах по 
возрождению ядерного соглашения с Ираном 
и возвращению США к соглашению вновь 
сменилась пессимизмом после заявления 
верховного представителя ЕС Борреля.

Sayfa 16/17

BM Koordinatörü, tahıl 
koridorunun devamı konusunda 
Türkiye'ye güveniyor
Birleşmiş Milletler Karadeniz Tahıl 
Girişimi Koordinatörü Amir Mahmoud 
Abdulla, “Taraflardan biri anlaşmadan 
çekilmeye karar verirse tahıl anlaşması 
otomatik olarak yenilenmez. Ama bu 
noktada Türkiye'deki sevgili dostlarımıza 
güveniyoruz." dedi.

Координатор ООН доверяет 
Турции продолжение 
зернового коридора
Амир Махмуд Абдулла, координатор 
Черноморской зерновой инициативы 
Организации Объединенных Наций, 
сказал: «Если одна из сторон решит 
выйти из соглашения, зерновое 
соглашение не продлевается 
автоматически. Но на данный момент мы 
доверяем нашим дорогим друзьям в 
Турции».             Sayfa10/11

Rusya’da askeri kısmi seferberlik 
ilan edildi
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Donbas, 
Zaporijya ve Herson bölgelerinin
bağımsızlık kararlarını desteklediklerini 
belirterek, askeri kısmi seferberlik ilan etti.

В России объявлена частичная 
воинская мобилизация
Президент России Владимир Путин заявил, 
что поддерживает решения о независимости 
Донбасса, Запорожской и Херсонской 
областей и объявил частичную военную 
мобилизацию.      

Sayfa 18/19

İngiliz monarşisi Güney 
Afrikalılar için 'acı ve uzak'
bir tarihi temsil ediyor
Kraliçe 2. Elizabeth'in vefatının ardından dünya 
gündemine oturan İngiliz monarşisi, 100 yıldan 
uzun zaman fiilen hüküm sürdüğü Güney 
Afrika'da bıraktığı izlerle, birçok Güney 
Afrikalının gözünde "acı ve uzak" bir tarihi 
temsil ediyor.

Британская монархия 
представляет собой «горькую и 
далекую» историю для 
южноафриканцев
Британская монархия, вышедшая на первый 
план в мире после смерти королевы 
Елизаветы II, представляет собой в глазах 
многих южноафриканцев 
«мучительную и далекую» историю со 
следами, которые она оставила в Южной 
Африке, где она фактически правила более 
100 лет.                                               Sayfa 6/ 7
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“Türkiye’nin dış politikadaki vizyonu her zaman barış odaklı olmuştur”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Birleşmiş Milletler 77. Genel Kurulu’nda yaptığı konuşmada, Türkiye'nin 
dış politikadaki vizyonunun daima "barış" odaklı olduğunun altını çizerek, "Bölgemizden başlayarak 
tüm dünyada sulhu sükûnun hâkim kılınması için var gücümüzle çalışıyoruz" ifadesini kullandı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, ABD’nin New 
York şehrinde Birleşmiş Milletler 77. Genel Kurulu’na 
katılarak bir konuşma yaptı. 
Toplantının, dünyanın birden fazla tehditle eş zamanlı 
olarak baş etmeye çalıştığı kritik bir dönemde 
gerçekleştirildiğini belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Koronavirüs salgınında alınan derslerin en başta geleninin, 
küresel sorunların çözümünde uluslararası dayanışmanın 
önemi olduğunu dile getirdi.
Türkiye'nin salgın sürecinde hiçbir ayrım gözetmeden 161 
ülke ve 12 uluslararası kuruluşa destek sağladığını 
hatırlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, yerli ve millî aşı 
TURKOVAC'ı tüm insanlığın hizmetine sunduklarını ifade 
etti.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye'nin, iklim değişikliğiyle 
mücadeleye verilen önemin göstergesi olarak Paris 
Anlaşması'nı geçen yıl onayladığını anımsatarak, "Ulusal 
beyanımızla 2053 yılı için net sıfır emisyon hedefimizi ve 
yeşil kalkınma devrimimizi ilan ettik. BM Biyolojik 
Çeşitliliğin Korunması Sözleşmesi'nin 16'ncı Taraflar 
Konferansı'na ev sahipliği yaparak bu alanda da öncü rol 
oynamayı sürdüreceğiz" diye konuştu.
“TÜRKİYE OLARAK ÖTEDEN BERİ, ENERJİ 
KONUSUNA BİR REKABET DEĞİL, İŞ BİRLİĞİ ALANI 
OLARAK BAKTIK”
Salgının tedarik zincirlerinde yol açtığı aksaklıklar 
sebebiyle ağır darbe alan küresel ekonominin Rusya-
Ukrayna savaşıyla yeni bir şok dalgasına daha maruz 
kaldığına dikkat çeken Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini 
şöyle sürdürdü: "Artan enerji, gıda ve hammadde 
fiyatlarının oluşturduğu enflasyon baskısı dünya çapında 
tüm ekonomileri ve sosyal refahı menfi yönde 
etkilemektedir. Gelişmeler enerji arz güvenliğinin önemini 
de çarpıcı bir şekilde yeniden gündeme taşımıştır. Türkiye 
olarak öteden beri enerji konusuna bir rekabet değil, iş 
birliği alanı olarak baktık. Kendi ihtiyacımız yanında 
bölgesel ve küresel enerji güvenliğini destekleyen pek çok 
projeyi hayata geçirdik. Bu adımların isabeti ve önemi son 
gelişmelerle bir kez daha anlaşılmıştır. Yaşanan süreç gıda 
güvenliğini de riske atmıştır. Maddi ve teknolojik 
imkânların en üst seviyeye ulaştığı 21. yüzyılda dünya 
nüfusunun hâlen beşte birinin açlığın ve yoksulluğun 
pençesinde kıvranmasının izahı mümkün değildir. Dünya 
son gelişmelerle 2030'da sıfır açlık seviyesine ulaşmayı 
amaçlayan, sürdürülebilir kalkınma hedeflerinden de 
uzaklaşmaya başlamıştır. İnsanlığın karşı karşıya kaldığı bu 
karanlık tabloyu, umudun ışığıyla aydınlatabilmenin 
yegâne yolu uluslararası iş birliği ve dayanışmayı 
hakkaniyetli ve adaletli bir yaklaşımla güçlendirmektir. 
Ortak kaderimizi etkileyen sınamalara karşı ortak 
gündemle harekete geçmemiz gereken bir döneme girdik."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye olarak bu iradeyi, salgın 
ve iklim değişikliği süreçleri yanında, Rusya-Ukrayna 
savaşının meydana getirdiği sarsıntılarla mücadelede de 
ortaya koyduklarını dile getirerek, "Ukrayna'da yedinci 
ayını dolduran ihtilafın ilk gününden bu yana 'savaşın 
kazananı, adil bir barışın ise kaybedeni olmayacağı' 
düşüncesiyle hareket ettik" ifadelerini kullandı.
Bugün de yaşanan krizin çözümünde diyalog ve 
diplomasinin anahtar rolüne vurgu yapan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, bu anlayışla oynadıkları kolaylaştırıcı rol 
sayesinde, tarafları önce Antalya Diplomasi Forumu'nda 
sonra da İstanbul'da bir araya getirdiklerini hatırlattı. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Ukrayna'dan hareket eden tahıl 
yüklü gemilerin İstanbul Boğazı'ndan geçişine ilişkin bir 
fotoğrafı göstererek, şunları kaydetti: "Sayın Genel 
Sekreterle birlikte yürüttüğümüz yoğun çabalar neticesinde 
Ukrayna tahılının Karadeniz üzerinden dünyaya 
ulaşmasını temin ettik. 

Bu gelişmeyi sağlayan İstanbul 
Mutabakatı'nın ikinci ayı dolarken, 
sevkiyatın her geçen gün ivme 
kazanmasını memnuniyetle izliyoruz. 
Tahıl arzının sürdürülmesinin 
sağlanmasında kritik öneme sahip bu 
mutabakat, Birleşmiş Milletler’in son 
yıllarda imza attığı en büyük başarılardan 
biridir. Dünyanın dört bir yanında 
uluslararası camiadan medet umanların 
BM'ye besledikleri güven bu başarıyla 
yeniden tazelenmiştir. İstanbul 
Mutabakatı taraflar açısından hayati 
önem arz eden meselelerde müzakerelerin 
sonuç verdiğini de ispatlamıştır. Benzer 
bir yaklaşım, yine tüm insanlığın 
güvenliğini ilgilendiren Zaporijya Nükleer 
Santrali'ndeki kriz konusunda da 
sergilenebilir. Son günlerde yeniden 
alevlenen savaşın, Ukrayna'nın toprak 
bütünlüğü ve bağımsızlığı temelinde 
sonlandırılmasına yönelik gayretlerimizi 
artırarak sürdüreceğiz."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Uluslararası 
kuruluşları ve tüm ülkeleri, Türkiye'nin 
kalıcı barışın tesisine yönelik çabalarına 
samimi destek vermeye çağıyorum. Her 
iki tarafa da krizden 'onurlu çıkış' imkânı 
verecek, makul, adil ve uygulanabilir bir 
diplomatik çözümü beraberce bulmamız 
gerekiyor" değerlendirmesinde bulundu.
Diğer yandan milyonlarca insanı mağdur 
eden tüm bu felaketlerin, etkin çok 
taraflılığın Birleşmiş Milletler’de vücut 
bulması için daha fazla çaba gösterme 
sorumluluğunu, herkese bir kere daha 
hatırlattığına dikkati çeken 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam 
etti: "Birleşmiş Milletler’i, kapsayıcı 
vasfına yakışan, daha adil bir dünya 
düzeni için çözümler üretebilen, tüm 
insanlık adına ortak iradenin vücuda 
getirildiği bir teşkilat olarak yeniden 
yapılandırmamız şarttır. Bilhassa 
Güvenlik Konseyi'nin daha etkin, 
demokratik, şeffaf ve hesap verebilir bir 
yapı ve işleyişe kavuşturulması, tüm 
insanlığın barış, adalet ve refah arayışında 
önemli bir dönüm noktası teşkil 
edecektir. Bu yöndeki ortak vazifemizi 
unutturmamak için, 'Dünya beşten 
büyüktür' ve 'Daha adil bir dünya 
mümkündür' gerçeğinin altını, her 
platformda en kuvvetli şekilde çizmeye 
devam edeceğiz. İnanç ve azimle 
yürüttüğümüz bu mücadeleye, tüm üye 
ülkelerden destek beklediğimizi, burada 
bir kez daha ifade etmek istiyorum."
Türkiye'nin dış politikadaki vizyonunun 
daima "barış" odaklı olduğunun altını 
çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
"Bölgemizden başlayarak tüm dünyada 
sulhu sükûnun hâkim kılınması için var 
gücümüzle çalışıyoruz" ifadesini 
kullandı."Mülteci krizi, kendilerine daha 
iyi bir gelecek aramak için yola çıkan 
masumların botlarını batırıp onları ölüme 
terk etmekle, sınırlara duvarlar örmekle, 
insanları toplama kamplarına 
doldurmakla çözülemez" diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu krizin 
çözümünün, insanı ve insan hayatını 
merkeze alan gayretlerden geçtiğini 
belirtti.Cumhurbaşkanı Erdoğan, hâl 
böyleyken Yunanistan'ın Ege Denizi ve 
Doğu Akdeniz'de göçmenlere yönelik 
zulümlerinin giderek arttığına dikkati 
çekti. Ege'de botları batırılan ve boğularak 
hayatını kaybeden çocukların fotoğrafını 
göstererek konuşmasını sürdüren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan şunları kaydetti: 
"Türkiye olarak biz, yeni Aylan bebeklerin 
cesetleri kıyılara vurmasın diye 
çırpınırken, Yunanistan, hukuksuz, 
pervasız geri itmeleriyle Ege'yi bir mülteci 
mezarlığına çevirmektedir. 

Geçen hafta dokuz aylık Asım bebek ve 
dört yaşında Abdülvahap, aileleriyle 
birlikte Yunan sahil güvenlik 
güçlerinin botlarını batırması sonucu 
vefat etmiştir. Avrupa'nın ve Birleşmiş 
Milletler kurumlarının insanlığa karşı 
suç teşkil eden bu acımasızlıklara artık 
bir 'dur' demesinin vakti çoktan 
gelmiştir."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Azerbaycan'ın işgal altındaki 
topraklarını kurtarmasının, Güney 
Kafkasya'da kalıcı barışın ve istikrarın 
temini konusunda, tarihi bir fırsat 
penceresi açtığını bildirdi.
Türkiye olarak, Azerbaycan ile 
Ermenistan arasında yürütülen 
süreçleri destekleyerek, bu fırsatın 
değerlendirilmesi için çok önemli 
adımlar attıklarını belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şu 
değerlendirmelerde bulundu: "Son 
günlerde yaşanan çatışmalar bu güzel 
iklime gölge düşürmüş olsa da iki ülke 
arasında en kısa zamanda kapsamlı bir 
barış anlaşması imzalanmasının 
mümkün olduğuna inanıyoruz. 
Azerbaycanlı kardeşlerimizin haklarını 
ve geleceklerini inşa konusunda 
verdikleri mücadelede daima 
yanlarında olmayı sürdüreceğiz. 
Ülkemizi de yakından ilgilendiren 
bölgedeki ulaştırma bağlantılarının en 
kısa sürede açılması ise herkesin 
refahına katkı sağlayacak bir gelişme 
olacaktır."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, neredeyse 
yarım asırdır işgal, çatışma, terörizm, 
sefalet gibi sorunlarla boğuşan 
Afganistan'ın, yine bir sınamadan 
geçtiğini dile getirerek "Ülkedeki geçici 
hükûmetin, temel insan haklarının 
korunması doğrultusunda atacağı 
adımlar, umut verici gelişmelerin 
önünü açabilir. Türkiye, bu zor 
günlerinde Afgan kardeşlerini 
desteklemeyi sürdürecektir" dedi.
Hindistan ve Pakistan'ın, 
bağımsızlıklarını kazanmalarının 
üzerinden geçen 75 yıla rağmen 
aralarında hâlâ güçlü bir barış ve iş 
birliği tesis edilememiş olmasından 
üzüntü duyduklarını da ifade eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Dileğimiz, 
Keşmir'de adil ve kalıcı barış ve huzura 
ulaşılmasıdır. Yakın tarihte yaşanan bir 
sel felaketi sebebiyle son derece sıkıntılı 
günler geçiren Pakistan halkına, tekrar 
geçmiş olsun diyoruz" diye 
konuştu.Türkiye'nin Rohinga 
Müslümanlarının anavatanlarına 
güvenli, gönüllü, onurlu ve kalıcı 
şekilde geri dönüşleri için desteğinin 
sürdüğünü belirten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, "Çin'in toprak bütünlüğüne, 
tek Çin anlayışına ve egemenlik 
haklarına kesinlikle halel getirmeyecek 
şekilde, Müslüman Uygur Türklerinin 
temel hak ve özgürlüklerinin 
korunması hususunda hassasiyet 
gösteriyoruz" dedi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye'nin 
Balkanlar'da barış ve istikrarın 
güçlendirilmesi, anlaşmazlıkların 
diyalog yoluyla çözümü için ikili ve 
çok taraflı platformlarda yoğun gayret 
sergilediğini vurguladı. Bu anlayışla 
eylül başında Bosna-Hersek, Sırbistan 
ve Hırvatistan'ı kapsayan bir bölge turu 
gerçekleştirdiğini anımsatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Bosna-
Hersek'teki seçimlerin sorunsuz şekilde 
yapılması ile Belgrad-Priştine Diyalog 
Süreci'nde ilerleme sağlanması, 
bölgenin istikrarına katkı verecektir"

 değerlendirmesinde bulundu.
Türkiye'nin Ege Denizi'nde ve Doğu 
Akdeniz'deki tüm meselelerin iyi komşuluk 
ilişkileri çerçevesinde ve uluslararası 
hukuka uygun olarak çözülmesini 
istediğini vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şöyle konuştu: "Bölgede, 
ülkemizle asla denk olmayan siyasi ve 
askeri seviyesine rağmen, güç gösterisi 
peşinde koşanlar, kendilerini komik 
duruma düşürmektedir. Doğu Akdeniz'de 
barış ve istikrarın sürmesi, tüm tarafların 
hak ve hukukuna saygı gösterilmesine 
bağlıdır. Yunanistan'dan, gerginlik ve 
tahrik siyasetini bir kenara bırakarak, iş 
birliği ve dayanışma çağrılarımıza kulak 
vermesini bekliyoruz. Daha önce 
önerdiğimiz Doğu Akdeniz Konferansı’nın 
bu amaca hizmet edeceğini düşünüyoruz. 
Türkiye'nin Kıbrıs meselesinde de adil, 
kalıcı ve sürdürülebilir bir çözüme 
ulaşılabilmesi için Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti ile birlikte hep iyi niyetli ve 
yapıcı çaba sergilediğine işaret eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, gerçekleri 
görmek isteyen herkesin, adada iki ayrı 
devlet, iki ayrı halk olduğunu bildiğini, 
Kıbrıs Türk halkının egemen eşitlik ve eşit 
uluslararası statü haklarının tescil 
edilmesinin, adadaki çözümün anahtarı 
olduğunu söyledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Uluslararası 
toplumu, Birleşmiş Milletler prensipleriyle 
çelişir şekilde, ambargolarla dünyadan 
koparılmaya çalışılan Kıbrıs Türklerine 
yönelik zulme son vermeye ve bir an önce 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'ni resmen 
tanımaya davet ediyoruz" dedi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, küresel ve 
bölgesel planda ortaya çıkan her yeni 
meydan okumanın, Türkiye'nin Avrupa 
Birliği ile iş birliğinin değerini bir kez daha 
açıkça ortaya koyduğunu vurgulayarak 
şöyle devam etti: "Bu yıl NATO'ya 
katılımının 70'inci yıl dönümüne ulaşan 
güçlü bir müttefik olarak, gerek diplomasi 
hamlelerimiz gerekse askerî 
kabiliyetlerimizle Avrupa-Atlantik 
bölgesinin güvenliğine katkı sağlıyoruz. 
Avrupalı kimliğimizle kıtanın güvenlik, 
istikrar ve refahına katkılarımız sürerken 
en batıdaki Asyalı olarak da 'Yeniden Asya' 
girişimiyle, bu kıtada da aynı amaçla 
çalışıyoruz."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, uluslararası 
sistemin çeşitli krizlerle sarsıldığı bu 
dönemde, insanlığı bekleyen en büyük 
tehlikelerden birinin de, "birlikte yaşama" 
iradesinin kaybedilmesi olduğunu 
belirterek, "Irkçı, ayrımcı, yabancı ve İslam 
düşmanı tutumlarda son yıllarda yaşanan 
artıştan derin endişe duyuyoruz" dedi.
BM Genel Kurulu kürsüsünden Yeni 
Zelanda'da Müslümanlara karşı 
gerçekleştirilen terör saldırısının yıl 
dönümü olan 15 Mart tarihinin, 
'İslamofobiyle, İslam Düşmanlığıyla 
Mücadele Uluslararası Günü' olarak ilan 
edilmesi çağrısında bulunduğunu 
hatırlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, önce 
İslam İşbirliği Teşkilatı’nda, sonra da 
Birleşmiş Milletler Genel Kurulu’nda 
alınan kararlarla bu çağrının hayata 
geçirildiğini söyledi.
Uluslararası toplumun İslam düşmanlığıyla 
mücadeledeki kararlılığının bir nişanesi 
olarak gördükleri bu yaklaşımın, fiiliyata da 
yansımasını canı gönülden temenni 
ettiklerini vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, "Daha önce de defalarca 
vurguladığım gibi İslam düşmanlığını da 
tıpkı antisemitizm gibi bir insanlık suçu 
olarak görüyoruz" diye konuştu.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Genel Kurul'un 
77'nci toplantısının, insanlığın umut ve 
beklentilerine cevap teşkil edecek başarılara 
imza atacak şekilde verimli geçmesini 
diledi.
KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF 
GAZETESİ
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«Внешнеполитическое видение Турции всегда было ориентировано на мир»
В своем выступлении на 77-й Генеральной Ассамблее Организации Объединенных Наций президент Эрдоган подчеркнул, что 
внешнеполитическое видение Турции всегда было ориентировано на «мир», и сказал: «Мы работаем изо всех сил, чтобы мир воцарился во 
всем мире, начиная с наш район».

Президент Реджеп Тайип Эрдоган 
принял участие в 77-й Генеральной 
Ассамблее Организации Объединенных 
Наций в Нью-Йорке, США, и выступил 
с речью.
Заявив, что встреча состоялась в 
критическое время, когда мир пытается 
одновременно противостоять 
множеству угроз, президент Эрдоган 
сказал, что главный урок, извлеченный 
из эпидемии коронавируса, 
заключается в важности 
международной солидарности в 
решении глобальных проблем.
Напомнив, что Турция оказала 
поддержку 161 стране и 12 
международным организациям без 
какой-либо дискриминации во время 
эпидемического процесса, президент 
Эрдоган заявил, что они поставили 
отечественную и национальную 
вакцину TURKOVAC на службу всему 
человечеству.
Напомнив, что Турция ратифицировала 
Парижское соглашение в прошлом году 
как показатель важности, придаваемой 
борьбе с изменением климата, 
президент Эрдоган сказал: «В нашей 
национальной декларации мы 
провозгласили нашу цель по нулевым 
выбросам на 2053 год и нашу зеленую 
революцию в области развития. 
продолжать играть новаторскую роль в 
этой области, принимая у себя 
Конференцию Сторон", - сказал он.
«ПОСКОЛЬКУ ТУРЦИЯ ВСЕГДА 
СМОТРИЛА НА ЭНЕРГЕТИКУ КАК 
СФЕРУ СОТРУДНИЧЕСТВА, А НЕ 
КОНКУРЕНЦИЮ»
Отметив, что мировая экономика, 
которая сильно пострадала от сбоев в 
цепочках поставок из-за эпидемии, 
подверглась очередной ударной волне в 
результате российско-украинской 
войны, президент Эрдоган продолжил 
свои слова следующим образом: 
безопасности энергоснабжения в 
повестку дня поразительным 
образом.Как Турция, мы всегда 
рассматривали энергетический вопрос 
не как соревнование, а как область 
сотрудничества.Мы реализовали 
множество проектов, которые 
поддерживают региональную и 
глобальную энергетическую 
безопасность в дополнение к нашим 
собственным В 21 веке, когда 
материальные и технологические 
возможности достигли наивысшего 
уровня, невозможно объяснить его 
точность и важность. тот факт, что 
пятая часть населения мира по-
прежнему страдает от голода и нищеты. 
Он также начал отходить от своих 
целей в области устойчивого развития, 
которые направлены на достижение 
нулевого уровня голода к 2030 году. 
Единственный способ осветить эту 
мрачную картину, стоящую перед 
человечеством, светом надежды — это 
укрепить международное 
сотрудничество и солидарность на 
основе честного и справедливого 
подхода. Мы вступили в период, когда 
нам необходимо действовать с общей 
повесткой дня против вызовов, 
влияющих на нашу общую судьбу».
Выразив, что Турция, как и Турция, 
продемонстрировала эту волю в борьбе 
с конвульсиями, вызванными 
российско-украинской войной, а также 
процессами эпидемии и изменения 
климата, Президент Эрдоган сказал: «С 
первого дня конфликта в Украине, 
который исполнился седьмой месяц, 
мы были «победителями в войне, 
проигравшими в справедливом мире. 
Мы действовали с мыслью, что этого не 
произойдет», — сказал он.

Подчеркнув ключевую роль диалога и 
дипломатии в урегулировании 
переживаемого сегодня кризиса, 
президент Эрдоган напомнил, что они 
собрали стороны сначала на 
Антальйском дипломатическом 
форуме, а затем в Стамбуле благодаря 
содействующей роли, которую они 
сыграли в этом понимании.
Показывая фотографию судов с 
украинским зерном, проходящих через 
Босфор, президент Эрдоган сказал: «В 
результате наших интенсивных усилий 
с Генеральным секретарем мы 
добились того, чтобы украинское зерно 
достигало мира через Черное море. 
подходит к концу, мы рады наблюдать 
за тем, как с каждым днем отгрузка 
набирает обороты.Это соглашение, 
имеющее решающее значение для 
обеспечения непрерывности поставок 
зерна, является одним из величайших 
достижений Организации 
Объединенных Наций за последние 
годы. В этом успехе заключается 
доверие международного сообщества, 
которое надеется на помощь 
международного сообщества во всем 
мире. Стамбульское соглашение также 
доказало, что переговоры дали 
результаты по вопросам, имеющим 
жизненно важное значение для сторон. 
Подобный подход также может браться 
за кризис на Запорожской АЭС, 
который касается и безопасности всего 
человечества. Мы будем продолжать 
наращивать наши усилия, чтобы 
покончить с Украиной на основе ее 
территориальной целостности и 
независимости.
Президент Эрдоган сказал: «Я 
призываю международные 
организации и все страны искренне 
поддержать усилия Турции по 
установлению прочного мира. Нам 
необходимо совместно найти разумное, 
справедливое и жизнеспособное 
дипломатическое решение, которое 
позволит обеим сторонам «почетно 
выйти» из кризиса. .
нужно», — сказал он.
С другой стороны, отметив, что все эти 
бедствия, от которых страдают 
миллионы людей, еще раз напоминают 
всем об ответственности прилагать 
больше усилий для воплощения 
эффективной многосторонности в 
Организации Объединенных Наций, 
президент Эрдоган продолжил 
следующее: Крайне важно, чтобы мы 
реструктурируем его как организацию, 
которая может вырабатывать решения 
для более справедливого мирового 
порядка и в которой воплощается 
общая воля от имени всего 
человечества. «Мир больше, чем пять» 
и «Более справедливый мир 
возможен». хотел бы еще раз выразить 
здесь, что мы рассчитываем на 
поддержку».
Подчеркнув, что внешнеполитическое 
видение Турции всегда было 
ориентировано на «мир», президент 
Эрдоган сказал: «Мы изо всех сил 
работаем над тем, чтобы воцарился 
мир во всем мире, начиная с нашего 
региона».
«Кризис с беженцами нельзя решить, 
топя лодки невинных людей, которые 
отправились искать для себя лучшего 
будущего, оставляя их умирать, строя 
стены на границах и отправляя людей в 
концлагеря», — сказал президент 
Эрдоган, добавив, что выход из этого 
кризиса заключается в усилиях, 
которые ставят во главу угла людей и 
человеческую жизнь.

Президент Эрдоган обратил внимание 
на усиливающееся преследование 
иммигрантов со стороны Греции в 
Эгейском море и Восточном 
Средиземноморье. Продолжая свое 
выступление, показав фотографии 
детей, чьи лодки затонули и утонули в 
Эгейском море, президент Эрдоган 
сказал: «Пока мы, как Турция, боремся 
за то, чтобы тела новых айланских 
младенцев не вынесло на берег, Греция 
превращает Эгейское море в кладбище 
беженцев своими незаконными и 
безрассудными ответными действиями: 
«Девятимесячный младенец Асим и 
четырехлетний Абдулвахап погибли в 
результате крушения лодок греческой 
береговой охраны вместе со своими 
семьями. Европе и учреждениям 
Организации Объединенных Наций 
пора сказать «стоп» этим злодеяниям, 
представляющим собой преступления 
против человечности».
Президент Эрдоган заявил, что 
освобождение оккупированных 
территорий Азербайджана открыло 
историческое окно возможностей для 
установления прочного мира и 
стабильности на Южном Кавказе.
Заявив, что как Турция, они 
предприняли очень важные шаги, 
чтобы воспользоваться этой 
возможностью, поддержав процессы, 
осуществляемые между 
Азербайджаном и Арменией, 
президент Эрдоган дал следующие 
оценки: «Хотя недавние конфликты 
бросили тень на этот прекрасный 
климат, важно как можно скорее 
подписать всеобъемлющее мирное 
соглашение между двумя странами. Мы 
верим, что это возможно. Мы всегда 
будем и впредь поддерживать наших 
азербайджанских братьев в их борьбе 
за построение своих прав и будущего. 
регион, который также тесно связан с 
нашей страной, будет развитием, 
которое будет способствовать 
благосостоянию каждого».
Выразив, что Афганистан, который 
почти полвека боролся с такими 
проблемами, как оккупация, 
конфликты, терроризм и нищета, 
прошел еще одно испытание, 
президент Эрдоган сказал: «Шаги, 
которые должно предпринять 
временное правительство страны для 
защиты основных прав человека может 
проложить путь к многообещающим 
событиям. Турция переживает эти 
трудные времена. Она будет 
продолжать поддерживать своих 
афганских братьев», — сказал он.
Выразив сожаление по поводу того, что 
Индия и Пакистан до сих пор не 
смогли установить прочный мир и 
сотрудничество, несмотря на 75 лет 
обретения независимости, президент 
Эрдоган сказал: «Наше желание — 
добиться справедливого и прочного 
мира и спокойствия в Кашмире. скоро 
народу Пакистана, который пережил 
чрезвычайно тяжелые времена из-за 
наводнения", - сказал он.
Заявив, что Турция продолжает 
поддерживать возвращение мусульман 
рохинджа на свою родину безопасным, 
добровольным, достойным и 
постоянным образом, президент 
Эрдоган сказал: «Без какого-либо 
ущерба для территориальной 
целостности Китая, понимания 
единого Китая и прав на суверенитет, 
мы продолжим для поддержки 
основных прав и свобод турок-
мусульман-уйгуров. Мы 
чувствительны», — сказал он.

Президент Эрдоган подчеркнул, что Турция 
прилагает активные усилия на двусторонних и 
многосторонних площадках для укрепления мира и 
стабильности на Балканах и разрешения споров 
путем диалога. Напомнив, что с этим пониманием он 
совершил региональный тур, в который вошли 
Босния и Герцеговина, Сербия и Хорватия в начале 
сентября, президент Эрдоган сказал: «Плавное 
проведение выборов в Боснии и Герцеговине и 
прогресс в диалоге Белград-Приштина Процесс будет 
способствовать стабильности региона».
Эгейское море Турции Подчеркнув, что он хочет, 
чтобы все вопросы в Восточном Средиземноморье и 
Восточном Средиземноморье решались в рамках 
добрососедских отношений и в соответствии с 
международным правом, президент Эрдоган сказал: 
«Те, кто преследует демонстрацию силы в регионе, 
несмотря на свою политическую и военный уровень, 
который никогда не был равен нашей стране, 
выставляют себя смешными. Сохранение мира и 
стабильности в Средиземноморье зависит от 
соблюдения прав и законов всех сторон. Мы 
ожидаем, что Греция отложит в сторону политику 
напряженности и провокаций, и прислушаться к 
нашим призывам к сотрудничеству и солидарности.
Отметив, что Турция вместе с Турецкой 
Республикой Северного Кипра всегда демонстрирует 
добрые намерения и конструктивные усилия для 
достижения справедливого, постоянного и 
устойчивого решения кипрского вопроса, президент 
Эрдоган сказал, что каждый, кто хочет увидеть 
правду, знает, что есть два отдельных государства и 
два отдельных народа на острове.Он сказал, что 
регистрация права турецкого народа на суверенное 
равенство и равный международный статус является 
ключом к решению на острове.
Президент Эрдоган сказал: «Мы призываем 
международное сообщество положить конец 
преследованию турок-киприотов, которые пытаются 
отделиться от мира с помощью эмбарго, в нарушение 
принципов Организации Объединенных Наций, и 
официально признать турецкую Республике 
Северного Кипра как можно скорее».
Подчеркнув, что каждый новый вызов, 
возникающий в глобальном и региональном плане, 
еще раз наглядно демонстрирует ценность 
сотрудничества Турции с Европейским союзом, 
президент Эрдоган продолжил: «Сильный союзник, 
которому в этом году исполнилось 70 лет со дня 
вступления в НАТО». Мы вносим свой вклад в 
безопасность евроатлантического региона с 
помощью наших дипломатических действий и 
военного потенциала. В то время как мы 
продолжаем вносить свой вклад в безопасность, 
стабильность и процветание континента с нашей 
европейской идентичностью, мы, как самая западная 
азиатская страна, работаем на благо той же цели на 
этом континенте с инициативой «Снова Азия».
В то время, когда международную систему сотрясают 
различные кризисы, президент Эрдоган заявил, что 
одной из величайших опасностей, ожидающих 
человечество, является потеря воли «жить вместе», и 
сказал: «Мы глубоко обеспокоены ростом 
расистских, дискриминационных , ксенофобские и 
исламофобские настроения в последние годы».
Напомнив, что он призвал с трибуны Генассамблеи 
ООН объявить 15 марта, годовщину теракта против 
мусульман в Новой Зеландии, «Международным 
днем борьбы с исламофобией и антиисламизмом», 
президент Эрдоган сказал, что впервые 
присутствовал Организация исламского 
сотрудничества, а затем Генеральная Ассамблея 
Организации Объединенных Наций. Он сказал, что 
этот призыв был реализован с решениями, 
принятыми Советом.
Подчеркнув, что они искренне надеются, что такой 
подход, который они рассматривают как признак 
решимости международного сообщества в борьбе с 
исламофобией, найдет свое отражение на практике, 
президент Эрдоган сказал: «Как я неоднократно 
подчеркивал ранее, мы рассматриваем исламофобию 
как преступление против человечности, такое же, как 
антисемитизм».
Президент Эрдоган пожелал, чтобы 77-е заседание 
Генеральной Ассамблеи было плодотворным и 
чтобы были достигнуты успехи, отвечающие 
надеждам и ожиданиям человечества.
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40 yıldır hesabı sorulamayan katliam: Sabra ve Şatilla
Lübnan'ın başkenti Beyrut'ta, işgalci İsrail ordusunun himayesinde aşırı sağcı Hristiyan 
Falanjist milislerin 3 binden fazla savunmasız insanın canına kıydığı Sabra ve Şatilla 
katliamının üzerinden 40 yıl geçti.

İsrail'in 14 Mayıs 1948'de işgal 
ettiği Filistin topraklarında 
bağımsızlığını ilan etmesinin 
ardından zorunlu göçe tabi 
tutularak Lübnan'a sığınan 
Filistinli mülteciler, 16 Eylül 
1982'de İsrail'in yaptırdığı yeni bir 
saldırıya maruz kaldı.

İsrail işgal projesinin ortaya çıktığı 
günden beri acı üzerine acı 
yaşayan Filistinliler, Lübnanlı aşırı 
sağcı Hristiyan milislerin 3 gün 
süren kanlı baskınında kadın ve 
çocuk binlerce kayıp verdi.

Lübnan ve Orta Doğu'nun modern 
tarihindeki toplumsal hafızada acı 
bir iz bırakan katliamın failleri 
adalete teslim edilmedi ve bugüne 
kadar kimseden hesap sorulamadı.

İsrail Savunma Bakanı Şaron suçlu 
bulunmuştu

Lübnanlı Hristiyan Ketaib Partisi 
lideri Beşir Cemayel'in 
cumhurbaşkanı seçilmesinden kısa 
süre sonra uğradığı suikast sonucu 
hayatını kaybetmesini gerekçe 
gösteren Hristiyan Falanjist 
milisler, 16 Eylül 1982'de İsrail 
ordusunun gözetiminde Sabra ve 
Şatilla mülteci kamplarına saldırı 
başlattı.

İsrail'de o dönem Savunma Bakanı 
olan Ariel Şaron'un yönettiği, 3 
gün süren saldırılarda, 3 binden 
fazla savunmasız Filistinli mülteci 
katledildi. 

Çoğunluğu yaşlı, kadın ve 
çocuklardan oluşan Filistinli 
mülteciler, milislerin 
kullandığı ağır silah ve 
bombaların yanı sıra balta ve 
kesici aletlerle vahşice 
öldürüldü.

Katliamın ardından Birleşmiş 
Milletler 16 Aralık 1982'de 
yaşananları kınayarak , 
bunun bir "Soykırım" 
olduğunu ilan etmişti. Ancak 
katliama dair hala hiçbir 
yargılama ve ceza işlemi 
gerçekleştirilmedi.

İsrail'in, katliamı araştırmak 
üzere kurmak zorunda kaldığı 
komisyon, Şubat 1983’te 
yayımladığı raporda, Şaron’u, 
katliamın sorumluları 
arasında gösterdi.

Lübnan'ın başkenti Beyrut'un 
batısında yaklaşık bir 
kilometrekareye sıkışan Sabra 
ve Şatilla kampları, resmi 
olmayan verilere göre bu 
dönemde, 12 bin Filistinli 
mülteciye ev sahipliği 
yapıyor.

Sabra ve Şatila katliamından 
sağ kurtulan 23 kişi, 2001’de 
İsrail Başbakanı olan Şaron 
aleyhinde, insanlık suçu 
işlediği gerekçesiyle, 18 
Haziran 2001'de Belçika’da 
dava açtı.

ABD ve İsrail’in baskıları 
nedeniyle Belçika, bu davanın 
açılmasına imkan veren yasayı 
değiştirmek zorunda kaldı ve 15 
Mayıs 2002’de dava yetkisizlik 
nedeniyle düştü.

Dava düşmeden önce katliamın 
başrolündeki Falanjist Lübnan 
Güçleri’nin liderlerinden Eli 
Hubeyka, Şaron aleyhinde şahitlik 
yapacağını ilan etmesinden birkaç 
gün sonra Beyrut’ta aracına 
konulan bombanın patlaması 
sonucu öldürülmüştü.

Katliamdan sorumlu tutulan 
Şaron, hakkında herhangi bir 
dava açılıp hesap sorulmadan 
Ocak 2014'te öldü.

Haaretz gazetesi Mossad'ın 
belgelerini yayımladı

Haaretz gazetesi 8 Eylül'de, Sabra 
ve Şatilla olaylarıyla bağlantılı 
olan İsrail'in Lübnan'ı işgaline 
ilişkin dış istihbarat servisi 
Mossad'a ait bazı tarihi belgelere 
ulaştı.

Gazete, İsrail Başbakanlık ofisi 
tarafından kısmen ve 
sınıflandırılmış bir şekilde, 
mahkemeye sunulan bir dilekçe 
üzerine, 1981-1982 yılları 
arasında İsrail'in Lübnan işgali, 
Mossad'ın bu ülkedeki müttefiki 
aşırı sağcı milislerle bağlantılarını 
içeren bazı belgeler yayımladı.

Belgelerdeki bilgilerde, İsrail 
ordusunun Lübnan işgaline 1 yıl 
önceden Falanjist milislerle 
koordinasyon içerisinde hazırlık 
yaptığı belirtiliyor.

Mossad'a ait belgelerde, "(Savaş) 
Hazırlığı zaten 1981'in yarısından 
itibaren başladı. Yıl sonuna doğru 
da hızlıca ilerledi. Ocak 1982'de, 
(dönemin İsrail Savunma Bakanı) 
Ariel Şaron, (Lübnan Güçleri lideri) 
Pierre Cemayel ile görüştü ve 
şunları söyledi: 'Topyekün bir 
savaşa hazırlanıyoruz ve bunun 
sonucunda İsrail ve Lübnan 
ilişkilerinde gelişmeler 
yaşanacaktır." ifadelerine yer 
veriliyor.

Belgelerde, Lübnan işgali ve 
ardından gelen katliamdan önce 
Mossad'ın Lübnan içerisindeki 
müttefiklerine 6 bin adet M-16 
piyade tüfeği, 60 bin adet 
cephanelik, 40-120 milimetrelik 12 
bin adet havan topu sevkiyatı 
yaptığı yer alıyor.

Ayrıca başkent Beyrut'un 
banliyölerine kadar ulaşacak 
İsrail'in kapsamlı işgalinden önce 
yazılan Mossad belgesinde, 
"İstediğimiz ne varsa bunu 
yapabilecek Lübnanlılar var." 
deniliyor.

KAYNAK:AA
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Безотчетная бойня за 40 лет: Сабра и Шатила
Прошло 40 лет после резни в Сабре и Шатиле, когда более 3000 беззащитных 
людей были убиты крайне правыми христианскими фалангистскими 
ополченцами в Бейруте, столице Ливана, под эгидой израильской 
оккупационной армии.

После того, как Израиль провозгласил 
свою независимость на палестинских 
территориях, оккупированных 14 мая 
1948 года, палестинские беженцы, 
подвергшиеся принудительной 
миграции и укрывшиеся в Ливане, 
подверглись новому нападению 
Израиля 16 сентября 1982 года.
Палестинцы, испытавшие боль и 
страдания с момента возникновения 
израильского оккупационного проекта, 
потеряли тысячи женщин и детей в 
ходе продолжавшегося три дня 
кровавого рейда ливанских 
ультраправых христианских 
ополченцев.
Виновные в расправе, оставившей 
болезненный след в коллективной 
памяти современной истории Ливана и 
Ближнего Востока, так и не были 
привлечены к ответственности, и никто 
так и не был привлечен к 
ответственности.
Министр обороны Израиля Шарон 
осужден
Ссылаясь на убийство Башира 
Жмайеля, лидера ливанской 
христианской партии Катаиб, вскоре 
после его избрания президентом, 
ополченцы-христиане-фалангисты 
начали нападение на лагеря беженцев 
Сабра и Шатила 16 сентября 1982 года 
под наблюдением израильской армии.
Более 3000 беззащитных палестинских 
беженцев были убиты в ходе 
продолжавшихся три дня нападений, 
возглавляемых Ариэлем Шароном, 
который тогда был министром обороны 
Израиля. 

Палестинские беженцы, в основном 
пожилые люди, женщины и дети, 
были зверски убиты топорами и 
режущими инструментами, а также 
тяжелым оружием и бомбами, 
использованными ополченцами.
После резни Организация 
Объединенных Наций осудила 
события 16 декабря 1982 года и 
объявила их «геноцидом». Однако ни 
судебного разбирательства, ни 
наказания в отношении резни до сих 
пор не проводилось.
Комиссия, которую Израиль должен 
был создать для расследования резни, 
в своем отчете, опубликованном в 
феврале 1983 года, назвала Шарона 
одним из виновных в резне.
По неофициальным данным, в 
лагерях Сабра и Шатила, 
втиснувшихся примерно в один 
квадратный километр к западу от 
столицы Ливана Бейрута, в этот 
период проживают 12 тысяч 
палестинских беженцев.
18 июня 2001 г. в Бельгии 23 
человека, переживших резню в Сабре 
и Шатиле, подали иск против 
Шарона, который был премьер-
министром Израиля в 2001 г., на том 
основании, что он совершил 
преступление против человечности.
Из-за давления со стороны США и 
Израиля Бельгии пришлось изменить 
закон, разрешающий подачу этого 
иска, и 15 мая 2002 г. дело было 
прекращено из-за отсутствия 
юрисдикции.

До того, как дело было прекращено, 
Эли Хубейка, один из лидеров 
фалангистских ливанских сил, 
сыгравший ведущую роль в бойне, 
был убит в результате взрыва бомбы, 
заложенной в его машине, в Бейруте 
через несколько дней после того, как 
он объявил, что будет давать 
показания. против Шарона.
Шарон, который был признан 
виновным в массовом убийстве, 
умер в январе 2014 года, так и не 
предавшись судебному 
преследованию или привлечению к 
ответственности.
Газета Haaretz опубликовала 
документы Моссада
8 сентября в распоряжение газеты 
«Гаарец» попали исторические 
документы, принадлежащие службе 
внешней разведки «Моссад», 
касающиеся израильской оккупации 
Ливана, связанной с событиями в 
Сабре и Шатиле.
Газета опубликовала некоторые 
документы, частично засекреченные 
канцелярией премьер-министра 
Израиля, по ходатайству, поданному 
в суд, включая израильскую 
оккупацию Ливана в период с 1981 
по 1982 год и связи Моссада с крайне 
правыми ополченцами в этой 
стране. .
Согласно информации в документах, 
говорится, что израильская армия 
год назад готовилась к вторжению в 
Ливан в координации с 
фалангистскими ополчениями.

В документах Моссада 
«подготовка (к войне) началась 
уже с половины 1981 года. К 
концу года она быстро 
развивалась. В январе 1982 года 
(тогдашний министр обороны 
Израиля) Ариэль Шарон 
встретился с Пьером Жмайелем 
(командующим ) и Он сказал: 
«Мы готовимся к 
полномасштабной войне, и в 
результате в отношениях между 
Израилем и Ливаном будет 
развитие. заявления включены.

В документах говорится, что до 
вторжения в Ливан и 
последовавшей за ним бойни 
Моссад поставил своим 
союзникам в Ливан 6000 
пехотных винтовок М-16, 60000 
арсеналов и 12 тысяч 40-120-
миллиметровых минометных 
снарядов.

Кроме того, в документе 
Моссада, написанном до 
широкомасштабной 
израильской оккупации, 
которая охватит пригороды 
столицы Бейрута, говорится: 
«Есть ливанцы, которые могут 
делать все, что мы хотим». это 
называется.

ИСТОЧНИК: АА
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İngiliz monarşisi Güney Afrikalılar için 'acı ve uzak' 
bir tarihi temsil ediyor
Kraliçe 2. Elizabeth'in vefatının ardından dünya gündemine oturan İngiliz monarşisi, 
100 yıldan uzun zaman fiilen hüküm sürdüğü Güney Afrika'da bıraktığı izlerle, birçok 
Güney Afrikalının gözünde "acı ve uzak" bir tarihi temsil ediyor.

Güney Afrika'da büyük çoğunluğu 
oluşturan siyah nüfus için, 1805-1910 arası 
İngiliz sömürge dönemi ve sonrasında 
1994'e kadar devam eden beyaz azınlık 
yönetimi, hayatın her alanında oldukça 
sistematik biçimde uygulanan ırksal 
ayrımcılık, şiddet ve sömürü düzeni ile eş 
değer anlamlar ifade ediyor.
Bu yüzden Kraliçe Elizabeth'in hatırasına 
saygı duyup duymama konusunda 
kamuoyunda ciddi görüş ayrılıkları 
mevcut.
Hükümet görevlilerinin de aralarında 
olduğu bir grup Kraliçe'nin anısına saygılı 
bir tutum takınıyor. Cumhurbaşkanı Cyril 
Ramaphosa taziye mesajında Kraliçe 
Elizabeth'i hayatıyla insanlığa örnek teşkil 
eden bir figür olarak anmıştı, dün de ABD 
ziyaretinin ardından kraliçenin cenaze 
merasimine katılmak için İngiltere'ye 
geçeceğini duyurmuştu.
Siyahi muhalefet partisi Ekonomik 
Özgürlük Savaşçılarının (EFF) lideri Julius 
Malema ise kraliçenin hatırasını anmanın 
sömürgecilik dönemine eş değer olduğunu 
söylemişti. Bu görüş sosyal medyada da 
geniş destek görmüştü.
Pretorya Üniversitesi Beşeri Bilimler 
Fakültesi Tarih Bölümü Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Thulasizwe Simpson ve Güney 
Afrikalı gazeteci Theto Mahlakoana, 
İngiliz monarşisinin Güney Afrika için 
neler ifade ettiğini AA muhabirine 
değerlendirdi.

"Kolonyal dönem bir hatıra olarak 
bile anılamayacak kadar uzak"
Doç Dr. Simpson İngiliz 
sömürgesinin Güney Afrika 
tarihindeki yerine dikkati çekerek 
"Güney Afrika, İngiliz 
emperyalizminin eseridir" dedi.
Simpson 1805 ile 1910 arasında 
yerlilerden ve Avrupa asıllı 
Boerlerden ele geçirdikleri ülke 
topraklarında doğrudan sömürge 
yönetimi uygulayan İngilizlerin, 
1910'da bölgedeki kolonileri 
birleştirerek tam egemenlik yetkisine 
sahip Güney Afrika Birliği'ni 
kurduklarını aktardı.
Beyaz azınlıkça yönetilen ve sembolik 
açıdan İngiliz hükümdarına bağlı 
Güney Afrika Birliği'nin, 1961 yılında 
İngiliz Milletler Topluluğu'ndan 
ayrılarak cumhuriyet rejimine 
geçtiğini belirten Simpson, "Güney 
Afrikalıların büyük çoğunluğu için 
kolonyal dönem bir hatıra olarak bile 
anılamayacak kadar uzak." ifadeleri 
kullandı.
Simpson, siyasilerin açıklamalarına 
ve medyanın yoğun ilgisine rağmen, 
bir zamanlar ülkenin sembolik de 
olsa hükümdarı olan Kral 2. 
Elizabeth'in Güney Afrikalılar için 
artık bir anlam taşımadığına işaret 
ederek, "Bu bir İngiliz olayı ve biz de 
çok uzaktaki seyircileriz." dedi.

"Kraliçe ve İngiliz monarşisi bizim 
için acıyı temsil ediyor"
Güney Afrikalı gazeteci Theto 
Mahlakoana da Kraliçe 
Elizabeth'in henüz bir veliaht 
prenses olduğu 1947'de Güney 
Afrika'ya düzenlediği ziyaret 
sırasında "burada kendimi evimde 
hissediyorum" açıklamasında 
bulunduğu radyo konuşmasına 
atıfta bulunarak, "Burası 
sömürgecilerin evim diyebileceği 
bir yer değil çünkü burası bizim 
evimiz." diye konuştu.
Maklakoana Güney Afrikalıların 
sömürgecilik ve apartheid 
döneminde yaşadıkları zulümlere 
değinerek, "Kraliçe ve İngiliz 
monarşisi bizim için acıyı temsil 
ediyor. İnsanların hayatlarının 
çalınmasını, tarihimizin 
silinmesini, yaşam biçimimizin 
ortadan kaldırılmasını temsil 
ediyor." ifadelerini kullandı.
İngilizlerin ve diğer Avrupalı 
sömürge güçlerinin geçmişte sözde 
medeniyet getirmek için geldikleri 
Afrika'nın değer sistemini ve 
maneviyatını yok ettiklerini 
belirten Maklakoana, "Daha sonra 
siyah çocukların eline dokunsalar 
da Kraliçe Elizabeth'in mirasını 
düşünürken akla gelecek ve daima 
hatırlanacak şey budur." dedi.

Cullinan elması

Maklakoana 1905 yılında 
Güney Afrika'da çıkarılan 
dünyanın işlenmemiş en büyük 
elması Cullinan'ın, dönemin 
Transvaal hükümetince 
Britanya İmparatoru 7. 
Edward'a hediye edilmesi 
konusunu da değinerek, bu 
elmasın o dönem özgür 
olmayan Afrikalılardan 
çalınmış olduğunu belirtti.

Culinan'ın en büyük parçaları 
olan "Afrika'nın Büyük 
Yıldızı" (530,2 karat) ve 
"Afrika'nın İkinci 
Yıldızı" (317,4 karat) isimli 
elmasların kraliyet asasını ve 
tacını süslediğini hatırlatan 
Maklakoana, artık İngiliz 
tarihine mal olmuş elmasların 
Afrika'ya iadesinin ideal çözüm 
olamayabileceğini ama 
İngilizlerin elmaslar için 
tazminat ödemesi gerektiğini 
söyledi.

Kraliyet asasında bulunan 
"Afrika'nın Büyük Yıldızı" 
halihazırda dünyanın en büyük 
temiz kesim işlenmiş elması 
olma özelliği taşıyor.

KAYNAK:AA
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Британская монархия представляет собой «горькую 
и далекую» историю для южноафриканцев
Британская монархия, вышедшая на первый план в мире после смерти королевы 
Елизаветы II, представляет собой в глазах многих южноафриканцев 
«мучительную и далекую» историю со следами, которые она оставила в Южной 
Африке, где она фактически правила более 100 лет.

Для чернокожего населения, 
составляющего большинство в ЮАР, 
британский колониальный период 
1805-1910 гг. и правление белого 
меньшинства, продолжавшееся до 1994 г., 
означают то же самое, что и система 
расовой дискриминации, насилия и 
эксплуатации, довольно систематически 
применяемая в все сферы жизни..
Вот почему существуют серьезные 
общественные разногласия по поводу 
того, чтить ли память королевы 
Елизаветы.
Группа правительственных чиновников 
почтительно относится к памяти 
королевы. Президент Сирил Рамафоса в 
своем послании с соболезнованиями 
назвал королеву Елизавету образцовой 
фигурой, посвятившей свою жизнь 
человечеству, а вчера объявил, что после 
своего визита в США он отправится в 
Англию, чтобы присутствовать на 
похоронах королевы.
Джулиус Малема, лидер темнокожей 
оппозиционной партии «Борцы за 
экономическую свободу» (EFF), заявил, 
что увековечение памяти королевы 
равносильно колониальному периоду. 
Эта точка зрения также получила 
широкую поддержку в социальных сетях.
Университет Претории, факультет 
гуманитарных наук, кафедра истории, 
доц. Др. Туласизве Симпсон и 
южноафриканский журналист Тето 
Малакоана оценили значение британской 
монархии для Южной Африки.
«Колониальный период слишком далек, 
чтобы помнить его даже как 
воспоминание»

Доцент. Обращая внимание на 
место британской колонии в 
истории Южной Африки, Симпсон 
сказал, что «Южная Африка — 
дело рук британского 
империализма».
Симпсон сообщил, что британцы, 
установившие прямое 
колониальное правление на 
территории страны, захваченной 
ими у туземцев и буров 
европейского происхождения в 
период с 1805 по 1910 год, 
объединили колонии в регионе в 
1910 году и учредили Южно-
Африканский союз с полным 
суверенитетом. .
Заявив, что Южно-Африканский 
Союз, которым управляло белое 
меньшинство и символически 
связанный с британским 
монархом, отделился от 
Британского Содружества в 1961 
году и перешел к 
республиканскому режиму, 
Симпсон сказал: «Колониальный 
период слишком далек, чтобы даже 
запомнится как память 
подавляющему большинству 
южноафриканцев». используемые 
выражения.
Симпсон, несмотря на заявления 
политиков и пристальное 
внимание СМИ, указывал, что 
король Елизавета II, некогда 
правившая страной, пусть и 
символически, больше ничего не 
значит для южноафриканцев: «Это 
британское мероприятие, а мы — 
зрители». издалека." сказал.

«Королева и британская 
монархия представляют для нас 
страдания»
Южноафриканский журналист 
Тето Малакоана, ссылаясь на речь 
по радио, в которой королева 
Елизавета заявила: «Я чувствую 
себя здесь как дома» во время 
своего визита в Южную Африку в 
1947 году, когда королева 
Елизавета была еще наследной 
принцессой: «Это не то место, где 
колонисты могут позвони домой, 
потому что это наш дом». он 
сказал.
Ссылаясь на зверства, пережитые 
южноафриканцами во время 
колониализма и апартеида, 
Маклакоана сказал: «Королева и 
британская монархия 
представляют для нас страдания. 
Они представляют собой кражу 
человеческих жизней, стирание 
нашей истории, разрушение 
нашего образа жизни. " 
использовали фразы.
Заявив, что британские и другие 
европейские колониальные 
державы разрушили систему 
ценностей и духовность Африки, 
куда они пришли, чтобы принести 
в прошлое так называемую 
цивилизацию, Маклакоана сказал: 
«Даже если они позже 
прикоснутся к рукам черных 
детей, это будет то, что придет на 
ум и всегда будет помнить, когда 
думаешь о наследии королевы 
Елизаветы». сказал.

Куллинан яблоко
Маклакоана также упомянул 
о выпуске Куллинан, 
крупнейшего 
необработанного алмаза в 
мире, который был добыт в 
Южной Африке в 1905 году в 
качестве подарка 
британскому императору 
Эдуарду VII правительством 
Трансвааля того времени, и 
заявил, что этот алмаз был 
украден из Африканцы, 
которые не были 
свободными в то время.
Напомнив, что самые 
крупные изделия Кулинана, 
«Великая Звезда 
Африки» (530,2 карата) и 
«Вторая Звезда 
Африки» (317,4 карата), 
украшали королевский 
скипетр и корону, 
Маклакоана сказал, что 
бриллианты, которые сейчас 
стать британской 
историей.Он сказал, что 
экстрадиция в Африку 
может быть не идеальным 
решением, но что британцы 
должны выплатить 
компенсацию за алмазы.
«Великая звезда Африки» на 
королевском скипетре в 
настоящее время является 
самым крупным 
обработанным бриллиантом 
чистой огранки в мире.
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Fransa'da 2023'te gaz ve elektrik fiyatları yüzde 15 
artışla sınırlandırılacak
Fransa'da 2023'te elektrik ve gaz fiyatlarındaki artışın yüzde 15'le sınırlandırılacağı 
bildirildi.

Fransa Başbakanı Elisabeth Borne, 
Ekonomi Bakanı Bruno Le Maire ve 
Ekolojik Dönüşüm Bakanı Agnes 
Pannier-Runacher, ülkedeki enerji 
durumuna ilişkin basın toplantısı 
düzenledi.

Borne, ülkeye tedarik edilen Rus 
gazının neredeyse tamamının askıya 
alındığı ve Fransa'da bakımdaki 
nükleer reaktörlerin faaliyetlerinin 
durmuş olduğunu anımsatarak, 
bunun enerji fiyatlarına artış olarak 
yansıdığına değindi. Borne, gaz ve 
elektrik fiyatlarının artmasının 
ekonomilerini etkilediğini belirtti.

"Hükümetimin birincil zorlu görevi, 
bu kış Fransızların yeterli elektrik ve 
gaza sahip olmalarını sağlamaktır" 
diyen Borne, bu nedenle gaz 
stoklarını hızlıca doldurduklarını, 
sıvılaştırılmış doğal gaz 
terminallerinin ihracat kapasitesini 
artırdıklarını ve farklı ülkelerden gaz 
tedarik ettiklerini söyledi.

Borne, gaz stoklarının yüzde 95 dolu 
olduğunu belirterek, enerji 
tüketimine ilişkin bu kış yaşanması 
muhtemel 2 senaryo üzerinde durdu.

Herkesin sorumluk alıp, enerji 
konusunda tasarruf yaptığı bir 
senaryoda enerjide kesintiler 
olmayacağını ifade eden Borne, en 
kötü senaryo ele alındığında ise 
enerji tasarrufu ve Avrupa 
Birliği'ndeki (AB) dayanışmayla 
bunun üstesinde gelebileceklerine 
değindi.

Fransa'daki "Enerji Tasarrufu Planı" 
kapsamında bu yılki enerji 
tüketimlerini geçen yıla göre yüzde 
10 azaltmayı hedeflediklerini 
hatırlatan Borne, "Komşularımızın 
bize elektrik tedarik etmesine 
ihtiyacımız olabilir." dedi.

Sıvılaştırılmış doğal gaz 
terminalleriyle Fransa'nın 
Avrupa'ya gazın giriş 
noktalarından biri haline 
geldiğine değinen Borne, "Bu 
gazın bir kısmını Avrupalı 
ortaklarımıza tedarik etmeliyiz, 
onlar da bize karşılığında elektrik 
tedarik edecek." ifadesini kullandı.

Borne, enerji fiyatlarını düşürmek 
için ulusal ve AB düzeyinde 
çalışacaklarını söyledi.

Gaz ve elektrik fiyatları 2023'te 
yüzde 15 artacak

Borne, enerjide tavan fiyat 
uygulamasının 2023'te de 
uzatacaklarını belirterek, 
"Fiyatlardaki artışı gaz için ocakta 
(2023) yüzde 15, elektrik için de 
şubatta yüzde 15 olarak 
sınırlandıracağız. Böylelikle, 
ülkedeki gaz ve elektrik 
fiyatlarındaki artış 2023'te yüzde 
15 olacak." diye konuştu.

Borne, ülkede yıl sonuna kadar 12 
milyon haneye 100 veya 200 
avroluk enerji çeki verileceğini 
belirtti.

Ekonomi Bakanı Le Maire, 2023'te 
uzatılan enerji tavan fiyatlarının 
maliyetinin devlete 16 milyar avro 
ve dağıtılacak enerji çeklerin ise 
1,8 milyar avro olarak 
yansıyacağını söyledi.

Pannier-Runacher, Fransa'nın 
enerji tasarruf planına ilişkin 
çalışmaların detayların daha sonra 
açıklanacağına işaret ederek, 
ülkede 10 Ekim'de enerji 
tasarrufuna ilişkin bilinçlendirme 
kampanyası başlatacaklarını 
açıkladı.

KAYNAK:AA

Цены на газ и электроэнергию во 
Франции ограничат 15-процентным 
ростом в 2023 году
Сообщалось, что рост цен на электроэнергию и газ во 
Франции будет ограничен 15 процентами в 2023 году.
Премьер-министр Франции Элизабет 
Борн, министр экономики Брюно Ле 
Мэр и министр экологических 
преобразований Агнес Панье-Рунаше 
провели пресс-конференцию, 
посвященную энергетической 
ситуации в стране.
Напомнив, что почти весь российский 
газ, поставляемый в страну, 
остановлен, а работа атомных 
реакторов, находящихся на ремонте 
во Франции, прекращена, Борн 
отметил, что это отражается в росте 
цен на энергоносители. Борн отметил, 
что рост цен на газ и электроэнергию 
влияет на их экономику.
«Главная задача моего правительства 
— обеспечить, чтобы этой зимой у 
французов было достаточно 
электроэнергии и газа», — сказал 
Борн, добавив, что поэтому они 
быстро пополняют свои запасы газа, 
увеличивая экспортные мощности 
терминалов сжиженного природного 
газа и поставляя газ из разных стран.
Отметив, что запасы газа заполнены 
на 95 процентов, Борн сосредоточился 
на двух возможных сценариях 
энергопотребления этой 
зимой.Заявив, что в сценарии, когда 
каждый берет на себя ответственность 
и экономит энергию, не будет 
перебоев в энергетике, Борн сказал, 
что, когда рассматривается 
наихудший сценарий, они могут 
преодолеть это с помощью 
энергосбережения и солидарности в 
Европейском союзе (ЕС).

Напомнив, что они намерены сократить 
потребление энергии на 10 процентов в этом году в 
рамках «Плана энергосбережения» во Франции, 
Борн сказал: «Нам могут понадобиться наши 
соседи, чтобы снабжать нас электричеством». 
сказал.
Отметив, что Франция с ее терминалами 
сжиженного природного газа стала одной из точек 
входа газа в Европу, Борн сказал: «Мы должны 
поставлять часть этого газа нашим европейским 
партнерам, а они взамен будут поставлять нам 
электроэнергию». использовал фразу.
Борн сказал, что они будут работать на 
национальном уровне и на уровне ЕС, чтобы 
снизить цены на энергоносители.
Цены на газ и электроэнергию вырастут на 15 
процентов в 2023 году
Заявив, что они продлят применение предельных 
цен на энергию в 2023 году, Борн сказал: «Мы 
ограничим рост цен до 15 процентов на газ в 
январе (2023 год) и 15 процентов на 
электроэнергию в феврале. цены на 
электроэнергию в стране в 2023 году составят 15 
процентов». он сказал.
Борн заявил, что к концу года 12 миллионов 
домохозяйств в стране получат энергетический чек 
на 100 или 200 евро.
Министр экономики Ле Мэр заявил, что 
стоимость расширенных потолочных цен на 
энергоносители в 2023 году будет отражена в 
государстве в размере 16 миллиардов евро, а 
энергетические чеки будут распределены в размере 
1,8 миллиарда евро.
Указав, что подробности работы над планом 
энергосбережения во Франции будут объявлены 
позже, Pannier-Runacher объявила, что 10 октября 
они начнут информационную кампанию по 
энергосбережению в стране.
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Kafkas İslam Ordusu'nun Bakü'yü kurtarışının 
104. yıl dönümü
Azerbaycan'ın başkenti Bakü'nün, Kafkas İslam Ordusu ismi verilen Osmanlı 
ordusu tarafından Ermeni ve Bolşevik çetelerinden kurtuluşunun üzerinden 
104 yıl geçti.

Azerbaycanlılar, 104 yıl önce 
Anadolu'dan kardeşlerinin 
yardımına koşan Mehmetçik ile 
komutanları Nuri Paşa'yı (Killigil) 
bugün de saygı ve minnetle 
hatırlıyor.
28 Mayıs 1918'de bağımsızlığını 
ilan eden Azerbaycan, ilk 
anlaşmasını Osmanlı Devleti ile 
imzaladı. Gürcistan'ın başkenti 
Batum'da, 4 Haziran 1918'de 
imzalanan anlaşma, Azerbaycan ile 
Osmanlı arasında siyasi, hukuki, 
ticari ve askeri alanlarda dostane 
ilişkiler kurulmasını öngörüyordu.
Azerbaycan, bu anlaşmanın 4. 
maddesi uyarınca, İngiliz güçleri 
ile Ermeni ve Bolşevik çetelerin 
işgaline karşı Osmanlı 
hükümetinden yardım istedi. Bu 
talep Osmanlı hükümetince 
olumlu bulundu ve Harbiye Nazırı 
Enver Paşa, kardeşi Nuri Paşa'yı 
bir ordu kurarak Azerbaycan'ın 
yardımına gitmesi için 
görevlendirdi.
Nuri Paşa, Filistin Cephesi'nden 
getirilen 106. ve 107. Piyade ile 56. 
Topçu Alaylarının da katılımıyla 
Kafkas İslam Ordusu ismi verilen 
orduyu kurarak Azerbaycan'a 
hareket etti.
Kafkas İslam Ordusu'ndaki asker 
sayısı, Azerbaycan kolordusundan 
yapılan 1000 kişilik takviyeyle 12 
bine ulaştı. 

Kafkas İslam Ordusu, önce 
güzergahındaki Göyçay, Salyan, 
Ağsu ve Kürdemir'i düşman 
güçlerinden temizledi, 15 Eylül 
1918'de 30 saat süren şiddetli 
çatışmalardan sonra Bakü'yü 
kurtardı.

Osmanlı askerleri Bakülüler 
tarafından coşkuyla karşılandı, 
kentte geçit töreni düzenledi.

Fakat Osmanlı ordusunun 
Bakü'deki kalış süresi uzun 
sürmedi. Osmanlı Devleti Birinci 
Dünya Savaşı'ndan yenik ayrılınca 
30 Ekim 1918'de imzalanan 
Mondros Mütarekesi gereği 
savaştan önceki sınırlarına 
çekilmek zorunda kaldı. 
Dolayısıyla Kafkas İslam Ordusu 
16 Kasım'da Bakü'yü terk etti.

Kafkas İslam Ordusu, 
Azerbaycan'da sadece 2 ay kaldı 
fakat ülkenin toprak 
bütünlüğünün sağlanması ve 
Bakü'nün başkent olmasında 
önemli rol oynadı.

Bakü'nün kurtuluşu için yaptığı 
mücadelede Kafkas İslam Ordusu 
1130 şehit verdi. Azerbaycan'ın 
Bakü, Şeki, Şamahı, Göyçay, 
Kürdemir, Neftçala, Hacıkabul ve 
Guba bölgelerinde Kafkas İslam 
Ordusu şehitlerinin kabirleri 
bulunuyor.  KAYNAK:AA

104-я годовщина освобождения 
Баку Кавказской исламской армией
Прошло 104 года со дня освобождения столицы Азербайджана 
Баку от армяно-большевистских банд османской армией, 
именуемой Кавказской исламской армией.
Азербайджанцы до сих пор с уважением и 
благодарностью вспоминают Мехметчика 
и их командира Нури-пашу (Киллигила), 
пришедших на помощь своим братьям из 
Анатолии 104 года назад.
Провозгласив свою независимость 28 мая 
1918 года, Азербайджан подписал свой 
первый договор с Османской империей. 
Соглашение, подписанное 4 июня 1918 
года в столице Грузии Батуми, 
предусматривало установление 
дружественных отношений между 
Азербайджаном и Османской империей в 
политической, правовой, торговой и 
военной областях.
В соответствии со статьей 4 этого 
соглашения Азербайджан обратился к 
османскому правительству за помощью 
против оккупации британскими войсками 
и армянскими и большевистскими 
бандами. Эта просьба была одобрена 
османским правительством, и военный 
министр Энвер-паша поручил своему 
брату Нури-паше сформировать армию и 
отправиться на помощь Азербайджану.
Нури-паша с участием переброшенных с 
Палестинского фронта 106-го и 107-го 
пехотных и 56-го артиллерийского полков 
создал армию, названную Кавказской 
исламской армией, и двинулся в 
Азербайджан.

Численность воинов Кавказской 
исламской армии достигла 12 тысяч при 
усилении 1000 человек азербайджанским 
корпусом. Кавказская исламская армия 
сначала очистила Гёйчай, Сальян, Агсу и 
Кюрдемир на своем пути от вражеских 
сил и освободила Баку 15 сентября 1918 
года, после 30 часов ожесточенных боев.
Османские солдаты были с энтузиазмом 
встречены Баку и провели в городе парад.
Однако пребывание османской армии в 
Баку длилось недолго. Когда Османская 
империя потерпела поражение в Первой 
мировой войне, она была вынуждена 
отступить к своим границам перед 
войной в соответствии с Мудросским 
перемирием, подписанным 30 октября 
1918 года. Таким образом, 16 ноября 
Кавказская исламская армия покинула 
Баку.
Кавказская исламская армия находилась в 
Азербайджане всего 2 месяца, но сыграла 
важную роль в обеспечении 
территориальной целостности страны и 
превращении Баку в столицу.
В борьбе за освобождение Баку 
Кавказская исламская армия отдала 1130 
шехидов. Могилы шехидов Кавказской 
исламской армии находятся в Баку, Шеки, 
Шамахе, Гёйчае, Кюрдемире, Нефтчале, 
Гаджикабуле и Губе.
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BM Koordinatörü, tahıl koridorunun devamı 
konusunda Türkiye'ye güveniyor
Birleşmiş Milletler Karadeniz Tahıl Girişimi Koordinatörü Amir Mahmoud Abdulla, 
“Taraflardan biri anlaşmadan çekilmeye karar verirse tahıl anlaşması otomatik olarak 
yenilenmez. Ama bu noktada Türkiye'deki sevgili dostlarımıza güveniyoruz." dedi.
Ziyaret için geldiği Ankara'da 
Anadolu Ajansına röportaj veren 
Birleşmiş Milletler (BM) 
Karadeniz Tahıl Girişimi 
Koordinatörü Amir Mahmoud 
Abdulla, tahıl koridoruyla ilgili 
son gelişmeleri, Türkiye'nin 
girişim içerisindeki rolünü ve 
bölgeden sevk edilen ve edilmesi 
beklenen ürünlere ilişkin son 
dönemde gündeme gelen 
iddiaları değerlendirdi.
Ankara'yı Türk yetkililerle 
İstanbul’da tahıl ürünlerinin 
güvenli transferi için kurulan 
Müşterek Koordinasyon Merkezi 
çerçevesinde yapılan ortak 
çalışmaları değerlendirmek için 
ziyaret ettiğini kaydeden Abdulla, 
başkentteki temaslarında Dışişleri 
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ve 
Milli Savunma Bakanı Hulusi 
Akar ile görüşmeler 
gerçekleştirdiğini aktardı.
Abdulla, Türkiye ve BM'nin 
Karadeniz Tahıl Girişimi'nde 
birlikte hareket ettiklerinin altını 
çizerek, Ankara ziyaretinde 
"Türkiye'ye süreç boyunca sarf 
ettiği efordan ötürü teşekkür 
etmek istediğini ve Türkiye'nin 
rolünün hem bölgesel hem 
küresel anlamda çok önemli" 
olduğunu söyledi.
İstanbul’da tahıl ürünlerinin 
güvenli transferi için kurulan 
"Müşterek Koordinasyon 
Merkezi"nin şimdiye dek çok iyi 
bir iş çıkardığını belirten Abdulla, 
mevcut durumda 129 kargo 
gemisi vasıtasıyla yaklaşık 3 
milyon ton gıda ve çeşitli tahılın 
üç Ukrayna limanından dünyaya 
sevk edildiğini aktardı.
Abdulla buna karşılık bu 
sevkiyatların yapılması için 
varılan tahıl koridoru anlaşması 
için tayin edilen sürenin 120 gün 
olduğunu ve anlaşma 
hükümlerinin doğrultusunda 
taraflardan biri itiraz etmezse 
kasımda anlaşmanın otomatik 
olarak uzatılacağını belirtti.
"Tahıl anlaşması tarafların iyi 
niyetleri ve Türkiye'nin desteğiyle 
yenilenecektir"
Buna karşılık bu anlaşmanın 
yenilenmesini arkalarına 
yaslanarak bekleyemeyeceklerini 
kaydeden Abdulla, anlaşmanın 
yenilenmesi için çaba 
göstermeleri gerektiğini ve tüm 
tarafların bunu kabul etmesini 
beklediğini kaydetti.
Abdulla anlaşmanın 
uzatılmaması durumunun ortaya 
çıkması halinde Türkiye'nin 
oynayabileceği role dikkati 
çekerek şu ifadeleri kullandı:

"Açıkçası, taraflar arasındaki ilişkide 
aniden bir kötüleşme görürsek ve 
taraflardan biri girişimden ya da 
anlaşmadan çekilmeye karar verirse tahıl 
anlaşması otomatik olarak yenilenmez. 
Ama bu noktada Türkiye'deki sevgili 
dostlarımıza güveniyoruz. Türkiye 
hükümetinin bu anlaşmadaki tüm 
taraflarla çalışabilecek ilişki, yetki ve 
etkiye sahip olduğunu düşünüyorum. Bu 
yüzden umutluyum. Türkiye'nin 
Savunma (Hulusi Akar) ve Dışişleri 
Bakanı (Mevlüt Çavuşoğlu) ile 
görüştükten sonra daha da umutluyum. 
Onlar da temelde anlaşmanın uzatıldığını 
görmek istediklerini söylediler. Bazı 
rötuşların yapılabileceğini söylediler. 
Türkiye'nin bu girişimin kararlıkla 
arkasında olduğuna inanıyorum. 
Tarafların iyi niyetleri ve Türkiye'nin 
desteğiyle anlaşma yenilecektir."
"Tahıl koridorunun açılmasıyla gıda 
fiyatları düştü"
Gıda koridorunun dünya çapında gıda ve 
gübre sevkiyatının yeniden kurulması ve 
tahıl yolunun yeniden açılması amacıyla 
oluşturulduğunu söyleyen Abdulla, 
sevkiyatta yaşanan sıkıntıların savaş 
öncesi dönemde oluşan sorunlardan 
kaynaklı olduğuna dikkati çekti.
Abdulla tahıl koridorunun sadece bir 
ülke grubuna yiyecek götürmek amacıyla 
açılmadığını, ticaret yolunu yeniden 
oluşturmak amacıyla açıldığını belirterek, 
"Bu yolun açılmasıyla küresel gıda 
fiyatlarının düştüğünü söyleyebiliriz. Ve 
küresel gıda fiyatlarının düşmesi, daha 
fakir ülkelerin daha fazla gıda alabileceği 
anlamına gelir. Böylece eskisi kadar para 
ödemek zorunda kalmazlar." dedi.
Tahıl koridoru girişiminin birçok farklı 
faydasının olduğunun altını çizen 
Abdala, "Bunu Afrika'nın bazı 
bölgelerinde gördük çünkü fiyatlar 
düşüyordu. Tahıl depolayan insanlar 
satmadan önce fiyatların yükselmesini 
umuyordu. Ve sonra aniden fiyatların 
düştüğünü gördüler. Böylece ürünlerini 
sattılar ve daha fazla tahıl pazara geri 
dönmüş oldu. Dolayısıyla bu koridorun 
sonuçları ve kazanımları, koridorun 
kendisinden gelen ürünlerin bile ötesine 
geçiyor." dedi.
Abdulla, tahıl koridorundaki işleyişinin 
oldukça zorlu bir operasyon olduğuna 
dikkati çekerek, tüm bu süreçlerin 
işleyişinin daha da geliştirilmesinin 
mümkün olduğunu vurguladı.
Ukrayna'dan gıda sevkiyatı gerçekleştiren 
gemilerin gidiş ve dönüş 
yolculuklarındaki denetimlerin çok 
zaman alan ve zorlu işlemler olduğuna 
değinen Abdulla, bu denetimleri yapan 
ekiplerinin sayısının artırılabileceğini ve 
sürecin daha akıcı hale getirilebileceğini 
ifade etti.
Abdulla bunlara ek olarak gemi sayısının 
ve sevkiyat miktarını yükseltecek daha 
büyük gemilerin kullanımının da 
artırılabileceğini söyledi.

Gemi sahibi firmalara koridor hattında 
herhangi bir saldırıyla karşılaşmayacakları 
güvenini kazandırdıklarına işaret eden 
Abdulla, buna karşılık sevkiyata katılacak 
gemi sayısını artırmak için bu güven 
duygusunu daha da artırmayı 
amaçladıklarını belirtti.
"Rus gıda ürünlerinin sevk edilmesinde en 
büyük engellerden biri gemilerin sigorta 
yapılmaması"
Gıda krizinin aşılması için yapılan 
çabaların öneminin altını çizen Abdulla, 
"Bu girişimlerin önce tasarlanması, 
ardından müzakere edilmesi ve ardından 
onaylanmasının nedeni, hem Ukrayna 
tahılını hem de Rus tahılını ve gübresini 
piyasaya geri getirmenin çok önemli 
olmasıydı. Karadeniz Tahıl Girişimi 
kapsamında sevkiyatların gerçekleştirildiği 
üç Ukrayna limanından gelen ürünlerin 
büyük çoğunluğu Ukrayna menşeli. Rus 
tahılının ihraç edilmesi için işlemlerin 
öncelikli olarak Rus limanlarından 
yapılması gerekir." dedi.
Abdulla, Rusya limanlarından 
gerçekleşecek olası bir sevkiyat için 
anlaşma sürecinin kendisinin direkt 
sorumluluk alanında olmadığını ancak 
konuyla ilgili çalışma yapan BM 
yetkilileriyle temasta olduğunu ifade etti.
Rus ürünlerinin sevkiyatı için bazı 
zorluklarının mevcut olduğunun altını 
çizen Abdulla, "Bunlardan bazıları 
sevkiyatı gerçekleştirecek gemilerin sigorta 
yapılmasında yaşanan güçlükler. Bazıları 
finansal kısıtlamalarla ilgili ve tüccarların 
ödeme yapmaları için de yeniden güven 
duymaları gerekir. Bu nedenlerle henüz 
Rus limanlarından yeterince Rus tahılı 
veya gübresi sevkiyatı yapıldığını 
görmedik." dedi.
Abdulla Rusya'dan gıda sevkiyatı 
yapılmasıyla ilgili müzakerelerin zor 
süreçler olduğuna işaret ederek, bu 
durumun küresel gıda zincirinde adil 
olmayan bir durumu ortaya çıkardığı 
iddialarına ilişkin "Yani (küresel gıda krizi 
konusunda) dengesiz bir tablonun ortaya 
çıktığı hissini anlayabiliyorum. Gübre ve 
amonyak konusunda bir anlaşmaya 
varabilirsek, ki bu işlemi Ukrayna 
limanlarından yapma şansına henüz sahip 
değiliz, ancak belki bundan sonraki 
aşamada Ukrayna limanlarından Rus 
mallarının da sevk edildiğini görebiliriz. 
Ancak şu anki kriz göz önüne alındığında, 
belki de buna şimdilik bir adım uzağız." 
değerlendirmesinde bulundu.
Karadeniz Tahıl Girişimi'nin dengesiz ve 
beklenenden daha uyumsuz olmadığını 
kaydeden Abdulla, buna karşılık Rusya'nın 
perspektifinden bakıldığında sürecin 
yeterince hızlı yürümediği düşüncesiyle 
oluşan hayal kırıklığını anlayabildiğini 
ancak sürecin devam ettiğini belirtti.
Abdulla, Rusya ürünlerinin de pazara 
açılması sürecinin tarafların iyi niyetine 
bağlı olduğunun altını çizerek, "Özellikle 
gübre ve gıda, yaptırımların ve savaşın bir 
parçası değil. 

Ancak bu tip hamleler için gerekli olan 
sigorta, limanların durumu ve finansmanı 
içeren bazı mekanizmalar üzerinde tam 
olarak mutabakata varılmadı. Fakat tüm bu 
faktörler görüşmelerin içerisinde yer alıyor." 
dedi.
"Eğer anlaşma sağlanırsa Karadeniz Tahıl 
Girişimi Rus gübresini sevk edebilir"
Abdulla, Karadeniz Tahıl Girişimi 
kapsamında bölgeden Rus menşeli gübre 
sevkiyatının gerçekleşme ihtimaline ilişkin 
soruyu, bunun şu aşamada yapılamama 
sebebinin Ukrayna limanlarındaki gübrenin 
Rusya menşeli olmasının yarattığı karışık 
durum olduğunu söyledi.
Karadeniz Tahıl Girişimi'ndeki 
uygulamaların oldukça açık olduğunu ifade 
eden Abdulla, "Ukrayna'daki üç liman 
vasıtasıyla tahıl koridorundan sevk işlemini 
gerçekleştiriyoruz. Bu yalnızca tahılı değil, 
ayçiçeği yağı, sıvı yağ, gübre ve amonyak 
sevkiyatını da içeriyor. Girişim çerçevesinde 
bunlarda zaten uzlaşı sağlanmıştı. Ancak 
henüz gübre ve amonyak sevkiyatı 
gerçekleştirmedik." Abdulla, varılan 
mutabakata karşılık gübre ve amonyak 
sevkiyatının gerçekleşmemesine ilişkin şu 
ifadeleri kullandı: "Sevkiyatın 
yapılmamasının arkasındaki sorun Ukrayna 
limanlarından gelecek olan gübre ve 
amonyağın aslında Rus menşeli olması. 
Çatışma süreci yaşanmadan önce sevkiyatta 
Rusya'dan Ukrayna'ya uzanan bir boru hattı 
kullanılıyordu. Ve amonyak bu boru 
hattından Ukrayna'daki limandaki depoya 
geliyor ve ardından Karadeniz'den sevk 
ediliyordu. Ancak çatışma nedeniyle bu 
durdu. Şimdi, sevkiyatların sağlanması için 
bir koridor sağlayan girişimimiz var. Ama 
koridor gemiler için bulunuyor. Ancak 
mülkiyet, satış ve para getirmeye devam 
etme konusunda anlaşmaya ihtiyacımız var. 
Bunlar Karadeniz Tahıl Girişimi dışında 
gerçekleşecek tartışma, müzakere ve 
anlaşmalardır. Söyleyebileceğim şey, eğer bu 
aşamalarda sonuç elde edilirse Karadeniz 
Tahıl Girişimi sevkiyat kısmını 
gerçekleştirmeye hazır."
“Başka anlaşmalar için güven 
oluşturulabilmeli”
Avrupa'da yaşanan enerji krizi sonrasında 
tahıl koridoru anlaşmasına benzer bir 
anlaşmanın enerji alanında yapılma 
ihtimaline ilişkin görüşleri sorulan Abdulla, 
şunları kaydetti:
"Karadeniz Tahıl Girişimi benzersiz bir 
yapıda. Açık bir çatışma içinde olan iki ülke 
arasında, hala çatışma bölgesinin bir parçası 
olan bölgede hareket etmek için anlaşmaya 
varmak gerçekten eşsiz bir başarı. Yani, biz 
girişiminin bir kısmında anlaşmalar 
yapmayı başardık, bu doğrudan diğer 
alanlardaki anlaşmalarda iyileşmeye yol 
açar mı? Bunu söylemek zor fakat bence 
yapılabilecek bir şey, ülkeler başka konular 
üzerinde tamamen anlaşamasalar dahi, bu 
anlaşmaların yapılabileceğini göstermek 
için güven oluşturulabilmesidir. İnsanlığın 
iyiliği için bu anlaşmanın olmasını 
umuyorum ancak olacağını sanmıyorum."
KAYNAK:AA
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Координатор ООН доверяет Турции продолжение 
зернового коридора
Амир Махмуд Абдулла, координатор Черноморской зерновой инициативы Организации 
Объединенных Наций, сказал: «Если одна из сторон решит выйти из соглашения, 
зерновое соглашение не продлевается автоматически. Но на данный момент мы доверяем 
нашим дорогим друзьям в Турции».
Координатор Черноморской 
зерновой инициативы Организации 
Объединенных Наций (ООН) Амир 
Махмуд Абдулла, который дал 
интервью агентству Anadolu в Анкаре, 
куда он прибыл с визитом, оценил 
последние события, касающиеся 
зернового коридора, роль Турции в 
инициативе и недавние обвинения в 
отношении продукция, отгруженная 
из региона и ожидаемая к отгрузке.
Отметив, что он посетил Анкару с 
турецкими властями для оценки 
совместной работы, проводимой в 
рамках Совместного 
координационного центра, 
созданного для безопасной перевозки 
зерновых продуктов в Стамбуле, 
Абдулла заявил, что у него были 
встречи с министром иностранных 
дел Мевлютом Чавушоглу и 
министром национальной Защита 
Хулуси Акара во время его встреч в 
столице.
Подчеркнув, что Турция и ООН 
действовали вместе в Черноморской 
зерновой инициативе, Абдулла 
сказал, что хотел бы поблагодарить 
Турцию за ее усилия на протяжении 
всего процесса и что роль Турции 
очень важна как на региональном, так 
и на глобальном уровне.
Отметив, что созданный в Стамбуле 
«Совместный координационный 
центр по безопасной перевалке 
зерновых продуктов» до сих пор 
проделал очень хорошую работу, 
Абдулла сообщил, что в настоящее 
время из трех украинских портов в 
мир отгружается около 3 млн тонн 
продовольствия и различного зерна. 
через 129 грузовых судов.
Абдулла, с другой стороны, заявил, 
что срок, отведенный для достижения 
соглашения о зерновом коридоре для 
этих поставок, составляет 120 дней, и 
что соглашение будет автоматически 
продлено в ноябре, если одна из 
сторон не будет возражать в 
соответствии с положениями 
соглашения. .
«Зерновое соглашение будет продлено 
при доброй воле сторон и поддержке 
Турции»
С другой стороны, Абдулла отметил, 
что они не могут сидеть сложа руки и 
ждать продления этого соглашения, 
добавив, что они должны приложить 
усилия для продления соглашения и 
что он ожидает, что все стороны 
примут его.
Абдулла обратил внимание на роль, 
которую Турция может сыграть в 
случае непродления соглашения, и 
использовал следующие заявления:
«Очевидно, что зерновое соглашение 
не будет автоматически продлено, 
если мы увидим внезапное ухудшение 
отношений между сторонами и одна 
из сторон решит выйти из 
инициативы или соглашения. Но на 
данный момент мы доверяем нашим 
дорогим друзьям в Турции.

". Мы понимаем, что у турецкого правительства есть 
отношения, авторитет и влияние, которые могут 
работать со всеми сторонами в этом соглашении. Вот 
почему я надеюсь. После встречи с министром 
обороны Турции (Хулуси Акар) и министром 
иностранных дел (Мевлют Чавушоглу) я' Я еще 
больше обнадеживаю. По сути, они сказали, что 
хотят, чтобы соглашение было продлено. Я верю. При 
добрых намерениях сторон и поддержке Турции 
соглашение будет продлено».
«Цены на продукты упали с открытием зернового 
коридора»
Заявив, что продовольственный коридор был создан 
с целью восстановления поставок продовольствия и 
удобрений по всему миру и открытия зернового 
маршрута, Абдулла указал, что проблемы, возникшие 
при отправке, вызваны проблемами, возникшими в 
довоенный период.
Заявив, что зерновой коридор был открыт не только 
для доставки продовольствия в группу стран, 
Абдулла сказал: «С открытием этой дороги мы 
можем сказать, что мировые цены на продовольствие 
снизились. А падение мировых цен на 
продовольствие означает, что более бедные страны 
можно купить больше еды. Таким образом, денег 
столько же, сколько и раньше. Им не нужно платить». 
сказал.
Подчеркнув множество различных преимуществ 
инициативы по закупке зерна, Абдала сказал: «Мы 
видели это в некоторых частях Африки, потому что 
цены падали. Люди, которые хранят зерно, надеялись, 
что цены вырастут, прежде чем продавать его. Таким 
образом, они продали свою продукцию, и на рынок 
вернулось больше зерна. Таким образом, результаты 
и достижения этого коридора выходят за рамки даже 
продуктов из самого коридора». сказал.
Абдулла отметил, что работа в зерновом коридоре 
является очень сложной операцией, и подчеркнул, 
что можно и дальше развивать работу всех этих 
процессов.
Отметив, что проверки на обратном и обратном пути 
судов, осуществляющих перевозки продовольствия 
из Украины, являются очень трудоемкими и 
трудоемкими процессами, Абдулла заявил, что 
количество групп, проводящих эти проверки, можно 
увеличить, а процесс можно сделать более жидкость.
В дополнение к этому, Абдулла сказал, что 
количество судов и использование более крупных 
судов может быть увеличено, что приведет к 
увеличению количества отгрузок.
Отметив, что они вселили в компании-
судовладельцы уверенность в том, что они не 
столкнутся с какой-либо атакой на линии коридора, 
Абдулла, с другой стороны, увеличивает количество 
судов, которые будут участвовать в отгрузке. Он 
заявил, что они стремятся еще больше усилить это 
чувство доверия, чтобы
«Одним из самых больших препятствий для отгрузки 
российских продуктов питания является отсутствие 
страховки на судах»
Подчеркнув важность усилий по преодолению 
продовольственного кризиса, Абдулла сказал: 
«Причина, по которой эти инициативы были сначала 
разработаны, затем обсуждены, а затем утверждены, 
заключалась в том, что было крайне важно вернуть на 
рынок как украинское, так и российское зерно и 
удобрения. три украинских порта, через которые 
осуществляются отгрузки в рамках Черноморской 
зерновой инициативы: «Подавляющее большинство 
поступающей продукции имеет украинское 
происхождение. Чтобы экспортировать российское 
зерно, сделки должны осуществляться в первую 
очередь из российских портов». сказал.

Абдулла заявил, что процесс 
согласования возможной отгрузки из 
российских портов не находится в его 
прямой ответственности, но он 
находится в контакте с представителями 
ООН, работающими над этим вопросом.
Подчеркнув, что существуют некоторые 
трудности с отгрузкой российской 
продукции, Абдулла сказал: «Некоторые 
из них связаны со страхованием судов, 
которые будут осуществлять отгрузку. 
Некоторые из них связаны с 
финансовыми трудностями, и торговцы 
должны их успокоить платить. По этим 
причинам из российских портов до сих 
пор отгружено достаточно российского 
зерна или удобрений. Мы не видели». 
сказал.
Абдулла отметил, что переговоры о 
поставках продовольствия из России 
являются сложными процессами, а в 
отношении утверждений о том, что эта 
ситуация выявила несправедливую 
ситуацию в глобальной 
продовольственной цепочке, «поэтому я 
могу понять ощущение, что сложилась 
несбалансированная картина (на 
продовольственный кризис). «У нас пока 
нет возможности сделать это из 
украинских портов, но, может быть, мы 
увидим, что на следующем этапе 
российские товары будут отгружаться и 
из украинских портов. отойди от этого 
пока». дал свою оценку.
Отметив, что Черноморская зерновая 
инициатива не была несбалансированной 
и более непоследовательной, чем 
ожидалось, Абдулла заявил, что, с другой 
стороны, он может понять 
разочарование, вызванное мыслью о том, 
что с точки зрения России процесс идет 
недостаточно быстро, но процесс 
продолжается. .
Подчеркнув, что процесс вывода на 
рынок российской продукции также 
зависит от доброй воли сторон, Абдулла 
сказал: «Особенно удобрения и 
продовольствие не являются частью 
санкций и войны. Однако некоторые 
механизмы, в том числе страхование, 
статус портов и финансирование, 
необходимое для таких шагов, не были 
полностью согласованы, но все эти 
факторы включены в переговоры». 
сказал.
«Если договоренность будет достигнута, 
Черноморская зерновая инициатива 
может поставлять российские 
удобрения»
Абдулла на вопрос о возможности 
отгрузки удобрений российского 
происхождения из региона в рамках 
Черноморской зерновой инициативы 
сказал, что причиной, по которой это 
невозможно сделать на данном этапе, 
является путаница, вызванная 
российским происхождением удобрений 
в Украинские порты.
Отметив, что практика Черноморской 
зерновой инициативы достаточно ясна, 
Абдулла сказал: «Мы осуществляем 
отгрузку из зернового коридора через три 
порта в Украине. 

Это включает в себя не только 
зерно, но и отгрузки 
подсолнечного масла, масла, 
удобрений и аммиака. Они уже 
согласованы в рамках 
инициативы. Но мы еще не 
отгрузили удобрения и аммиак».
Абдулла сделал следующие 
заявления относительно 
отсутствия поставок удобрений и 
аммиака, несмотря на 
достигнутую договоренность:
«Проблема срыва отгрузки 
заключается в том, что удобрения 
и аммиак, которые будут 
поступать из украинских портов, 
на самом деле российского 
происхождения. До конфликта 
для отгрузки использовался 
трубопровод из России в 
Украину. склад в порту на 
Украине, а потом из Черного 
моря". Но это прекратилось из-за 
конфликта. Сейчас у нас есть 
инициатива предоставить 
коридор для доставки грузов. Но 
коридор для судов. соглашение 
продолжать приносить 
собственность, продажи и 
деньги.Это 
обсуждение,переговоры и 
обсуждения, которые будут 
происходить вне Черноморской 
зерновой инициативы.Что я могу 
сказать, так это то, что если 
результаты будут достигнуты на 
этих этапах,Черноморская 
зерновая инициатива готов 
выполнить транспортную часть».
«Доверие должно быть построено 
для других соглашений»
На вопрос, что он думает о 
возможности заключения 
соглашения, аналогичного 
соглашению о зерновом коридоре 
в области энергетики после 
энергетического кризиса в 
Европе, Абдулла сказал:
"Причерноморская зерновая 
инициатива носит уникальный 
характер. Это поистине 
уникальное достижение - 
достигнуть договоренности 
между двумя странами, 
находящимися в открытом 
конфликте, действовать в 
регионе, который до сих пор 
является частью зоны конфликта. 
Таким образом, мы смогли 
достичь соглашения по части 
инициативы, что напрямую ведет 
к улучшению договоренностей в 
других областях.Трудно сказать, 
но я думаю, что одно можно 
сделать, это укрепить доверие, 
чтобы показать, что эти 
соглашения могут быть 
достигнуты, даже если страны 
могут' t полностью согласен по 
другим вопросам. меси. Я 
надеюсь, что эта сделка состоится 
на благо человечества, но я так не 
думаю».
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Uluslararası kuruluşlardan 
"küresel gıda krizinin acilen 
ele alınması" çağrısı
Uluslararası kuruluşlar, Ukrayna'daki 
savaşın yol açtığı küresel gıda krizinin, tahıl 
koridorunun açılmasına rağmen bitmediğini 
belirterek, krizin daha derinleşeceğine dair 
ülkeleri uyardı.

Birleşmiş Milletlere (BM) bağlı Gıda ve 
Tarım Örgütünün (FAO) Genel 
Direktörü QU Dongyu, Uluslararası 
Para Fonu (IMF) Direktörü Kristalina 
Georgieva, Dünya Bankası Grubu 
(WBG) Başkanı David Malpass, Dünya 
Gıda Programı (WFP) Genel 
Direktörü David Beasley ve Dünya 
Ticaret Örgütü (WTO) Genel 
Direktörü Ngozi Okonjo-Iweala, ortak 
yazılı açıklamalarında küresel gıda 
krizindeki son durumu değerlendirdi.
Açıklamada, Ukrayna-Rusya savaşının 
küresel gıda ve beslenme krizini 
tetiklemeyi sürdürdüğü belirtilerek, 
"Tahıl ihracatının Karadeniz'den 
devam etmesine rağmen iklim olayları 
ve yüksek fiyatlardan ötürü gıda birçok 
kişi için ulaşılamaz durumda olmayı 
sürdürüyor." ifadesi kullanıldı.
Dünya genelinde şiddetli gıda 
güvensizliği altındaki kişi sayısında 
artışın beklendiği kaydedilen 
açıklamada, "Gübre pazarı, özellikle 
gaz tedarikinin kısıtlandığı Avrupa'da 
değişkenliğini sürdürüyor." bilgisi 
paylaşıldı.

Açıklamada, mevcut durumda 
bir sonraki ekin mevsimi için 
gübre kullanım oranının 
azalacağı vurgulanarak, "gıda 
krizinin uzayacağı ve daha derin 
hale gelebileceği" uyarısı yapılıp 
ülkelerin bu krizi ele almak için 
harekete geçmesi gerektiği 
belirtildi.
Türkiye ve BM'nin öncülüğünde 
kurulan Karadeniz Tahıl 
Girişimi kapsamında 
Ukrayna'dan 3 milyonun 
üzerinden tahıl ve gıda 
maddeleri sevk edilmesi olumlu 
karşılanırken, tahıl sevkiyatında 
kazanılan ivmenin gıda 
fiyatlarına da yansıyabilmesi için 
ülkelere "etkili üretim ve ticareti 
destekleme", "tarım 
politikalarında şeffaflığı 
artırma", "inovasyon ve ortak 
planlamaları hızlandırma" ve 
"gıdada sistemsel değişime 
yatırım yapma" çağrısında 
bulunuldu.
KAYNAK:AA

Международные организации 
призывают к «срочному 
урегулированию глобального 
продовольственного кризиса»
Международные организации заявили, что 
глобальный продовольственный кризис, 
вызванный войной в Украине, не закончился, 
несмотря на открытие зернового коридора, и 
предупредили страны об углублении кризиса.

Цюй Дунъюй, Генеральный директор 
Продовольственной и 
сельскохозяйственной организации 
(ФАО), Директор Организации 
Объединенных Наций (ООН), 
Кристалина Георгиева, Директор 
Международного валютного фонда 
(МВФ), Дэвид Малпасс, Генеральный 
директор Группы Всемирного банка 
( ГВБ), Дэвид Бизли, генеральный 
директор Всемирной 
продовольственной программы (ВПП), 
и Нгози Оконджо-Ивеала, генеральный 
директор Всемирной торговой 
организации (ВТО), оценили 
последнюю ситуацию с глобальным 
продовольственным кризисом в 
совместном письменном заявлении.
В заявлении указывалось, что 
украинско-российская война 
продолжает спровоцировать 
глобальный кризис продовольствия и 
питания: «Несмотря на то, что экспорт 
зерна из Черного моря продолжается, 
продовольствие остается недоступным 
для многих людей из-за климатических 
явлений и высоких цен. " 
использовалось выражение.

Отмечая, что во всем мире 
ожидается рост числа людей, 
страдающих от острой нехватки 
продовольствия, в заявлении 
говорится: «Рынок удобрений 
остается нестабильным, особенно в 
Европе, где поставки газа 
ограничены». информация 
поделилась.
В заявлении было подчеркнуто, что 
уровень использования удобрений 
снизится к следующему 
сельскохозяйственному сезону в 
текущей ситуации, предупредив, что 
«продовольственный кризис 
продлится и станет глубже», и было 
указано, что страны должны 
принять меры для решения этого 
кризиса. .
В рамках Черноморской зерновой 
инициативы, которая была создана 
под руководством Турции и ООН, 
приветствуется отгрузка более 3 млн 
зерна и продуктов питания из 
Украины, «ускорение инноваций и 
совместное планирование» и 
«инвестиции в системные изменение 
в еде».
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 Гражданская Инициатива

«С назначением Кубанычбека 
ОМУРАЛИЕВА послом Кыргызстана в 
Анкаре дипломатические инициативы 
между Анкарой и Бишкеком получили 
импульс.

Могу сказать, что благодаря усилиям и 
работе посла Кубанычбека Омуралиева 
отношения между Кыргызстаном и 
Турцией вышли на более высокий 
уровень, тем самым сподвигнув на 
подписание многих соглашений.

Как естественный результат этой
деятельности, мы можем сказать, что 
стали свидетелями очень хорошей 
сов местной работы в социальной, 
культурной и экономической областях.

 Я верю, что в результате подобных 
 работ Кыргызстан станет не только 

яркой звездой Евразии, но и своего 

 региона и всего мира.

Уважаемый посол, за ваше образцовое 
поведение, соответствующее нашей 
миссии, и ваши заслуги решением совета 
директоров Столичной платформы 
вы удостоены данной награды. Для 

 меня большая честь от своего имени 
и от имени нашего совета директоров 
сообщить вам лично об этом решении, 
принятом нашей Платформой...  Я 

 выражаю признательность за вашу 
“ ч е л о в е к о - о р и е н т и р о в а н н у ю ” 
деятельность и желаю, чтобы ваше 
образцовое поведение продолжалось 
как для Кыргызстана и Турции, так и 

 для всего мира», - сказал Курт

Кубанычбек Омуралиев: «Проведение 

 
 

 

 

 

 

 

   AНКАРА (Гражданская 
инициатива) Зелиха СОРКУНЛУ/  
Столичной   платформы 
международного  мира и братства д-р 
Мустафа   Курт вручил   послу 
Кыргызстана в Анкаре    Кубанычбеку    
ОМУРАЛИЕВУ  награду    «За    
выдающиеся    заслуги»    за  его    
человеко-   ориентированную 
деятельность. Во время своей речи 
при вручении награды КУРТ сказал:    
«Мы, Столичная платформа, 
являемся гражданской инициативой, 
которая выбрала своей целью 
служение концепции «Создай 
условия для людей, пусть государство 
процветает» в соответствии с 
полученным от нашего 
исторического наследия 
вдохновением и светом». 

В первую очередь я хочу 
отметить, что Кыргызстан является 
нашей общей родиной, а кыргызы - 
сердцем тюркского мира...

sın” anlayışına hizmet eden uluslararası sivil 
bir inisiyatifiz.

Öncelikle Belirtmek İsterim ki; Kırgızistan 
Hepimizin Ata Yurdudur, Kırgızlar ise 
Türk Dünyasının Kalbidir... 

Kırgızistan Ankara Büyükelçimiz Kubanyc-
hbek OMURALİEV’in göreve gelmesiyle 
birlikte Ankara- Bişkek arasında diplomatik 
girişimler hız kazandı.

Büyükelçimiz Kubanychbek 
OMURALİEV’in gayret ve çalışmalar saye-

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
SORKUNLU/ (Başkent Platformu) 
Uluslararası Barış ve Kardeşlik Platformu 
Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt, Kırgı-
zistan Ankara Büyükelçisi Kubanychbek 
OMURALİEV’e Platform Yönetim 
Kurulu Adına, İnsan Odaklı 
Çalışmalarından Ötü-rü  Üstün Hizmet 
Plaketi Taktim Etti.

Plaket takdiminde konuşan genel başkan 
KURT; Başkent Platformu olarak bizler, 
tarihi mirasımızdan aldığımız ilham ve 
ışık doğrultusunda, “insanı yaşat ki, 
devlet yaşa-

TARİHTE BUGÜN
KIRGIZİSTAN ANKARA BÜYÜKELÇİSİNE ÜSTÜN HİZMET PLAKETİ
Bizler Tarihi Mirasımızdan Aldığımız İlham ve Işık Doğrultusunda, “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” Anlayışını Çalışma ve Sosyal 
Hayatımıza Rehber Edinmiş Bulunmaktayız.

НАГРАДА «ЗА ВЫДАЮЩИЕСЯ ЗАСЛУГИ» ПОСЛУ КЫРГЫЗСТАНА В АНКАРЕ
Мы в соответствии с полученным от нашего исторического наследия вдохновением и светом выбрали в путеводители для нашей 
деятельности и социальной жизни концепцию «Создай условия для людей, пусть государство процветает».

sinde Kırgızistan- Türkiye arasındaki ilişki-
ler hız kazandığı gibi ikili ilişkilerinde üst 
seviyelere çıkarılarak yakın zamanda birçok 
anlaşmaya imza atılmasına vesile olmuştur 
diyebilirim. .  

Bu faaliyetlerin tabi neticesi olarak sosyal 
kültürel ve ekonomik alanlarda da hep be-
raber çok güzel faaliyetlere şahitlik yaptık 
diyebiliriz.

Ben inanıyorum ki, bu güzel çalışmalar 
neticesinde Kırgızistan sadece Avrasya’nın 
parlayan yıldızı değil bölgesinin ve tüm 
dünyanın parlayan yıldızı olacaktır.

Sayın Büyükelçimiz Kubanychbek 
OMURALİEV’in misyonumuza uygun ör-
nek davranışlarınızdan beraberinde hizmet-
lerinden ötürü Başkent platformu yönetim 
kurulu kararı ile üstün hizmet plaketine la-
yık görüldünüz. Platformumuzun aldığı bu 
kararı huzurunuzda bildirmekten şahsım ve 
yönetim kurulumuz adına onur duyuyorum. 
”İnsan Odaklı” hizmetlerinizden dolayı tak-
dir ve tebrik ediyor, örnek davranışlarınızın 
Kırgızistan-Türkiye ve tüm dünya için deva-
mını diliyorum dedi.

Kubanychbek Omuraliev, Merkeze İnsanı 
Koyarak Etkinlikler Gerçekleştirmeniz 
Tüm İnsanlık İçin Çok Önemli

Kırgızistan Ankara Büyükelçimiz Kubanyc-
hbek OMURALİEV ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek, Sayın Başkent 
Platformu genel başkanı Dr.Mustafa KURT  
ve yönetim kurulu üyelerine üstün hizmet 
plaketine beni layık görmelerinden dolayı 
her birine ayrı ayrı teşekkür ediyorum.

Bizler ülkemizi temsilen buradayız. Toprak-
larında bulunduğumuz kardeş ülkenin hu-
kukuna saygılı beraberinde evrensel hukuka 
uygun görevimizi yapıyoruz. 

Sizin gibi insan odaklı, insan haklarına say-
gılı sivil toplum kuruluşları ülkeler ve insan-
lar için çok önem arz etmektedir. 

Başkent Platformu gibi saygın sivil kuru-
luşun genel başkanlığını bizim Fahri Kon-
solosumuz olması beraberinde Kırgızistan 
Türkiye Fahri Konsolumuzun elinden insan 
odaklı faaliyetlerimden ötürü üstün hizmet 
plaketi almak benim için ayrıca onur verici. 

Elbette Başkent Platformunun misyonunda 
ifade ettiği gibi ”insanı yaşat ki, devlet yaşa-
sın, yurtta barış, dünyada barış”  anlayışını 
bende çok önemsiyorum.  Platformunuzun 
sosyal ekonomi kültürel faaliyetlerinizin 
yanında merkeze insanı koyarak etkinlikler 
gerçekleştirmeniz tüm insanlık için barış ve 
kardeşlik adına çok önemli dedi.

мероприятий, сфоксурованных на 
людей, имеет важное значение для всего 
человечества»

Посол Кыргызстана в Анкаре 
Кубанычбек ОМУРАЛИЕВ, выразив 
признательность за оказанный визит, 
заявил: «Я благодарю председателя 
Столичной платформы д-ра Мустафу 
КУРТА и совет директоров за то, что 
удостоили меня к данной награде.

Мы здесь, чтобы представлять нашу 
 страну. Мы выполняем свой долг в 

соответствии с мировым законом, при 
этом соблюдая законы братской страны, 
в которой мы находимся.

Такие неправительственные
организации, которые ориентированы 
на людей и уважают права человека, 
очень важны для стран и людей.

Для меня большая честь получать 
награду «За выдающиеся заслуги» от 
нашего почетного консула Кыргызстана 
в Турции, который также является 
председателем такой уважаемой 

 как общественной организации,
Столичная платформа. 

Безусловно, я придаю большое значение 
концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает. Мир в 
стране - мир во всем мире», которая 
указана в миссии Столичной платформы. 

 и Социальная, экономическая
культурная деятельность вашей 

Пл атформы, а также 
мероприятия, проводимые вами с 
фокусом на людей, имеют большое 
значение для мира и братства всего 
человечества».
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Avrupa İslamofobi Raporu, İslam karşıtlığının kurumsallaşma 
tehlikesine dikkati çekiyor
Avrupa İslamofobi Raporu, 2021’de 
İslam karşıtı ırkçılığın eski kıtada 
sosyal yaşamın birçok alanında ciddi 
anlamda hissedildiğine işaret ederek, 
Avusturya, Fransa gibi ülkelerin 
yürürlüğe soktuğu düzenlemelerle 
İslamofobinin kurumsallaşmasına yol 
açtığına dikkati çekiyor.
Avrupa’da 27 ülkede İslam karşıtı 
ırkçı eylemlerin derlendiği Avrupa 
2021 İslamofobi Raporu kamuoyuyla 
paylaşıldı.
Türk-Alman Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Enes Bayraklı ve 
Georgetown Üniversitesinden Prof. 
Farid Hafez'in hazırladığı Avrupa 
İslamofobi Raporu’na ırkçılık ve insan 
hakları alanında çalışmalar yürüten 
35 akademisyen ve uzman katkı 
sağladı.
Rapor, "Uluslararası İslamofobi 
Çalışmaları ve Araştırmaları Derneği 
(IISRA)", "California Üniversitesi 
Ötekileştirme ve Aidiyet Enstitüsü", 
"Rutgers Üniversitesi Güvenlik, Irk ve 
Haklar Merkezi", "Uluslararası 
İslamofobi Araştırmaları Merkezi", 
"California Üniversitesi Irk ve 
Cinsiyet Merkezinde İslamofobi 
Araştırma ve Belgeleme Projesi 
(IRDP)", "San Francisco Eyalet 
Üniversitesi Arap ve Müslüman 
Etnisiteler ve Diasporalar (AMED) 
Çalışmaları" ve "Leopold Weiss 
Enstitüsü" gibi kurumlar tarafından 
desteklendi.
Avrupa’da sosyal yaşamın birçok 
alanında hissedilen ve çok sayıda 
ülkede kurumsallaşan İslam 
karşıtlığının incelendiği raporun bu 
yılki kapağında, kariyeri ve 
başarılarını büyük çoğunlukla 
yabancı, göçmen ve Müslüman 
karşıtlığı ile elde eden Avusturya’nın 
eski Başbakanı Sebastian Kurz yer 
aldı.
Eski Başbakan Kurz'un İslam karşıtlığı
Raporda, 2017-2021'de Avusturya’da 
iki dönem başbakanlık yapan Kurz’un 
aşırı sağcı Özgürlük Partisi (FPÖ) ve 
Yeşiller Partisi ile kurduğu 
hükümetlerde art arda yürürlüğe 
soktuğu İslam karşıtı düzenlemelerle 
İslamofobinin yalnız bu ülkede değil, 
çeşitli hükümetlerle yaptığı iş birliği 
ile Avrupa’nın birçok ülkesinde 
kurumsallaşmasına katkı sağladığı 
kaydedildi.
Kurz’un Müslümanları hedef alan 
siyasi söyleminin iki dönem iktidarda 
kalmasına olanak sunduğuna 
değinilen raporda, peçe yasağı, 
camilerin kapatılması, sözde "siyasal 
İslam’la" mücadele adı altında 
Müslümanlara ait kurum ve 
kuruluşların fişlenmesini amaçlayan 
"Siyasal İslam Dokümantasyon 
Merkezi'nin" kurulması, yeni terörle 
mücadele yasasıyla Müslümanların 
hedef alınması gibi bir dizi 
düzenlemenin Avusturyalı eski 
siyasetçi döneminde hayata geçirildiği 
hatırlatıldı.

Raporda, hakkında başlatılan 
yolsuzluk soruşturması nedeniyle 
siyasi kariyerini sonlandırmak 
zorunda kalan Kurz’un Müslümanlara 
yönelik bu tutumuyla esasında iddia 
edilen yolsuzlukları ve artan 
otoriterliği perdelemeye çalıştığının 
anlaşıldığı belirtildi.
İslamofobinin geçen yıl da Avrupa’da 
artan bir trend içinde olduğu belirtilen 
rapora göre özellikle İngiltere ve 
Fransa, Müslüman karşıtı nefret ve 
ırkçı olayların odağı oldu.
Bununla beraber 6’ncı raporu 
hazırlayan ekip, İslam karşıtı ırkçılığa 
ilişkin sorunların çözüme 
kavuşturulması için henüz istenilen 
düzeyde adımlar atılmadığını, ancak 
önceki yıllara oranla olumlu bazı 
gelişmelerin de yaşandığına dikkati 
çekti.
İslam karşıtı ırkçılık ilk defa bir 
belgede
Özellikle Irkçılık ve Hoşgörüsüzlüğe 
Karşı Avrupa Komisyonu (ECRI) 
tarafından Aralık 2021'de kabul edilen 
ve daha sonra 1 Mart 2022'de 
yayınlanan "Müslüman karşıtı ırkçılık 
ve ayrımcılığın önlenmesi ve bunlarla 
mücadeleye ilişkin 5 No'lu Genel 
Politika Tavsiyesi" isimli belgenin 
Avrupa kurumları tarafından bu 
alanda hazırlanan ilk resmi belge 
olduğu kaydedildi.
Söz konusu belgenin İslamofobiyi 
yalnız Müslümanlara yönelik nefret 
suçu olarak değil doğrudan İslam 
karşıtı ırkçılık olarak tanımlamasının 
önemine dikkat çekildi.
"15 Mart Uluslararası İslamofobi ile 
Mücadele Günü"
Bir başka önemli gelişmenin de 
Birleşmiş Milletler'in (BM), 15 Mart’ı, 
"Uluslararası İslamofobi ile Mücadele 
Günü" olarak kabul etmesi olduğu 
vurgulanan raporda, bunun İslam 
karşıtı ırkçılıkla mücadele adına tarihi 
bir karar olduğuna işaret edilerek, 
Fransa, Hindistan gibi ülkelerin bu 
öneriyi eleştirdiği, böylelikle söz 
konusu ülkelerin bu husustaki 
tutumlarının İslamofobiye bakışlarını 
da ortaya koyduğu belirtildi.
Uluslararası kurumların din özgürlüğü 
ve İslamofobi alındaki çalışmalarına 
da yer verilen raporda, özellikle ABD 
Dışişleri Bakanlığı Uluslararası Din 
Özgürlüğü Ofisi tarafından hazırlanan 
"Uluslararası Din Özgürlüğü" 
raporunda, Avusturya, Danimarka ve 
Fransa’daki iktidarların, İslamofobinin 
kurumsallaşmasında belirleyici bir rol 
oynadığının açıkça görüldüğü ifade 
edildi.
Ayrıca İslam İşbirliği Teşkilatı’nın son 
iki yılda İslam düşmanlığına yönelik 
dünya genelinde hazırladığı rapora atıf 
yapılarak, söz konusu çalışmada 
İslamofobik saldırılar ve 
Müslümanlara yönelik nefret suçunun 
en çok Avrupa kıtasında meydana 
geldiğinin tespit edildiği aktarıldı.

Raporda incelenen 27 Avrupa 
ülkesinde çeşitli sivil toplum kuruluşu 
tarafından hazırlanan çalışmalar 
ışığında Müslümanlara yönelik ırkçı 
eylemler sayılara şu şekilde yansıdı.
Avusturya
Avusturya'da geçen yıl Müslümanlara 
yönelik 1061 ırkçı eylem 
gerçekleşirken, yüzde 68'le büyük 
çoğunluğu dijital platformlarda 
meydana geldi. Müslümanları hedef 
alan eylemlerin faillerini yüzde 77 ile 
erkekler, mağdurları ise yüzde 69 ile 
kadınlar oluşturdu.
Almanya
Almanya'da doğrudan Müslümanları 
hedef alan saldırılarda önceki yıla 
oranla yüzde 28 gerileme 
gözlemlenirken, 732 İslam karşıtı 
ırkçı eylem kayıtlara geçti. Ülkede 54 
cami ve 43 kişi fiziki saldırıların 
hedefi oldu.
İsviçre
Ülkenin resmi istatistik kurumunun 
verilerine göre, halkın yüzde 12'si 
Müslümanlara karşı düşmanca 
tavırlar sergilerken, yüzde 34'ü ise 
klişe yaklaşımlara inanma eğiliminde.
Çekya İçişleri Bakanlığının verilerine 
göre, ülkede geçen yıl işlenen 108 
nefret suçunun 7'si doğrudan 
Müslümanlara karşı işlendi.
Finlandiya
Geçen yıl 852 nefret suçunun 
işlendiği ülkede, vakaların yüzde 85'ni 
etnik kökene dayalı ırkçılık 
oluştururken yaklaşık yüzde 13'ü ise 
din ve inanç farklılığı nedeniyle 
meydana geldi.
Fransa
Fransa’da çok sayıda insan hakları 
savunucusu ve muhalif partilerin 
karşı çıktığı ayrımcılıkla mücadele 
yasasının uygulamaya geçmesiyle 
Müslümanlara yönelik baskı ve 
ayrımcılıklar yoğunlaştı.
Yasa uyarınca "terör" ve "radikal 
İslam" ile mücadele adı altında 
hükümet, 2021 boyunca İslami 
sembolleri yasaklama, dini faaliyetlere 
izin vermeme ve bazı İslami 
kuruluşları keyfi olarak kapatma gibi 
uygulamalarda bulundu.
Ülkede, 213 Müslüman karşıtı eylem 
rapor edilirken, bunların yarısının 
(109) Müslümanlara ait cami, dernek
ve mezarlıkları, yüzde 22'sinin ise
bireyleri hedef alan fiziksel saldırı
olduğu bildirildi.
Belçika’da başörtülü hükümet 
komiseri, baskı sonucu istifa etti
Belçika’da başörtülü Müslüman 
kadınlara yönelik iş dünyası ve 
siyasette ayrımcılıklar arttı. Ülkede 
yüzde 89'la kadınlar İslam karşıtı ırkçı 
saldırıların en büyük mağdurları 
olurken, söz konusu saldırıların 
yüzde 46 ile en çok çevrim içi ve 
medyada yaşandığı ifade edildi.

Mayıs 2021’de Kadın Erkek Eşitliği 
Enstitüsüne hükümet komiseri 
olarak atanan Fas kökenli Belçikalı 
aktivist ve siyasetçi İhsane Haouach, 
başörtülü olması nedeniyle maruz 
kaldığı İslamofobik tepkiler 
nedeniyle 6 hafta sonra istifa etti.

Hollanda

Hollanda’da ise camilere ve 
Müslümanların ev adreslerine 
"İslam’ın Hollanda’ya ait 
olmadığına" dair ifadelerin yer aldığı 
tehdit mektubu gönderilmesi ve 
Müslümanların takibe alınması gibi 
vakalar geçen yıl sıkça görüldü.

Tehdit mektuplarına açılan davalara 
mahkemenin kovuşturma kararı 
vermeyip bu eylemleri suç olarak 
nitelememesi de tartışma yarattı.

Öte yandan 2021’in sonunda 
Hollanda meclisindeki 
milletvekillerinin büyük çoğunluğu, 
"boa" olarak tanımlanan polis 
teşkilatına bağlı özel soruşturma 
görevlilerinin başörtüsü takmaması 
gerektiği yönünde görüş belirtti. 
Utrecht Belediye Meclisinde Kasım 
2021’de "boaların" başörtüsü veya 
kipa giyebilmelerine yönelik karar, 
aşırı sağ partilerin tepkisini çekti.

Ülkede yapılan bir çalışmada, 
katılımcıların yüzde 76'sı dini 
inançları nedeniyle ayrımcılığa 
maruz kaldıklarını belirtirken, 
özellikle başörtülü kadınların yüzde 
50'sinin iş görüşmelerinde ciddi 
anlamda ayrımcılığa maruz 
kaldıkları kaydedildi.

İsveçli siyasetçiden "radikal 
İslamcılara ateş etme" çağrısı

İsveç’te Danimarkalı aşırı sağcı 
siyasetçi Rasmus Paludan’ın ülkenin 
çeşitli yerlerinde yaptığı Kuran 
yakma eylemlerine karşı bazı 
Müslüman grupların karşı 
gösterilerde bulunmasının ardından 
ülkedeki Hristiyan Demokrat 
Parti’nin başkanı Ebba Busch, polise 
"radikal İslamcılara ateş etme" çağrısı 
yaptı.

Ülkede 2017-2021'de 996 İslam 
karşıtı eylem kayıtlara geçerken 
özellikle sağlık sektörü ve eğitimde 
çocukların yüzde 20 ile ciddi 
anlamda ayrımcılığa maruz 
kaldıkları belirtildi.

KAYNAK:AA
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Европейский доклад об исламофобии обращает внимание 
на опасность институционализации антиисламизма
В Европейском отчете об исламофобии 
отмечается, что в 2021 году антиисламский 
расизм серьезно ощущался во многих 
сферах общественной жизни на старом 
континенте, и обращается внимание на 
институционализацию исламофобии с 
помощью правил, принятых в таких 
странах, как Австрия и Франция.

Доклад об исламофобии в Европе за 2021 
год, в котором собраны антиисламские 
расистские действия в 27 странах Европы, 
был представлен общественности.
Преподаватель Турецко-Немецкого 
Университета Доц. Др. Энес Байраклы и 
профессор Джорджтаунского 
университета. 35 ученых и экспертов, 
работающих в области расизма и прав 
человека, внесли свой вклад в Доклад об 
исламофобии в Европе, подготовленный 
Фаридом Хафезом.
Доклад опубликован в «Международной 
ассоциации по изучению и изучению 
исламофобии (IISRA)», «Институте 
Калифорнийского университета по 
вопросам принадлежности и 
принадлежности», «Центре безопасности, 
расы и прав Университета Рутгерса», 
«Международном центре изучения 
исламофобии». ", "Исследования 
исламофобии в Центре расы и гендера 
Калифорнийского университета". Проект 
документации (IRDP)", "Исследования 
арабской и мусульманской этнической 
принадлежности и диаспор (AMED) 
государственного университета Сан-
Франциско" и "Институт Леопольда Вайса".
В этом году на обложке отчета, в котором 
исследуется антиисламизм, ощущаемый во 
многих сферах общественной жизни в 
Европе и институционализированный во 
многих странах, фигурирует Себастьян 
Курц, бывший премьер-министр Австрии, 
чья карьера и достижения были в 
основном связаны с антииностранной , 
иммигрантские и антимусульманские 
настроения.
Антиисламизм бывшего премьер-
министра Курца
В докладе говорится об антиисламских 
постановлениях, которые Курц, 
занимавший пост премьер-министра 
Австрии в течение двух сроков в 2017–
2021 годах, последовательно вводил в 
действие в правительствах, которые он 
создал вместе с ультраправой Партией 
свободы (FPÖ) и Зелеными. партии 
исламофобии не только в этой стране, но и 
в сотрудничестве с различными 
правительствами в Европе, было отмечено, 
что это способствовало 
институционализации многих стран.
В отчете, в котором упоминается, что 
политический дискурс Курца, 
направленный против мусульман, 
позволил ему оставаться у власти в 
течение двух сроков, создание «Центра 
документации политического ислама», 
целью которого является запрет ношения 
чадры, закрытие мечетей и регистрация 
мусульманских учреждений и 
организаций. под именем борьбы с 
«политическим исламом» напомнили, что 
во времена бывшего австрийского 
политика был реализован ряд 
постановлений, таких как введение нового 
закона о борьбе с терроризмом против 
мусульман.

В отчете указывалось, что было понятно, 
что Курц, которому пришлось завершить 
политическую карьеру из-за начатого 
против него расследования коррупции, на 
самом деле пытался скрыть 
предполагаемую коррупцию и усиление 
авторитаризма своим отношением к 
мусульманам.
Согласно отчету, в котором говорится, что 
исламофобия в Европе в прошлом году 
имела тенденцию к росту, особенно 
Англия и Франция стали очагом 
антимусульманской ненависти и 
расистских инцидентов.
Однако команда, подготовившая 6-й 
отчет, обратила внимание на то, что шаги 
на желаемом уровне еще не предприняты 
для решения проблем, связанных с 
антиисламским расизмом, но есть 
некоторые положительные сдвиги по 
сравнению с предыдущими годами.
Антиисламский расизм впервые в 
документе
В частности, документ под названием 
«Рекомендация по общей политике № 5 о 
предотвращении и борьбе с 
антимусульманским расизмом и 
дискриминацией», принятый Европейской 
комиссией против расизма и 
нетерпимости (ЕКРН) в декабре 2021 г. и 
позднее опубликованный 1 марта 2022 г., 
был одобрен европейскими институтами, 
было отмечено, что это первый 
официальный документ, подготовленный 
в этой области.
Отмечалось, что в рассматриваемом 
документе исламофобия определяется не 
только как преступление на почве 
ненависти в отношении мусульман, но и 
непосредственно как антиисламский 
расизм.
«15 марта Международный день борьбы с 
исламофобией»
Подчеркивая, что еще одним важным 
событием стало признание Организацией 
Объединенных Наций (ООН) 15 марта 
«Международным днем борьбы за 
искоренение исламофобии», в отчете 
указывалось, что это было историческое 
решение во имя борьбы с антиисламским 
расизмом. заявили, что подвергли критике 
это предложение и, таким образом, 
отношение указанных стран к этому 
вопросу также выявило их взгляды на 
исламофобию.
В отчете, который также включал работу 
международных институтов по вопросам 
религиозной свободы и исламофобии, 
было указано, что правительства Австрии, 
Дании и Франции сыграли решающую 
роль в институционализации 
исламофобии, особенно в подготовленном 
отчете «Международная религиозная 
свобода». Управлением международной 
свободы вероисповедания 
Государственного департамента США.
Кроме того, со ссылкой на отчет, 
подготовленный Организацией 
исламского сотрудничества за последние 
два года по исламофобии, было указано, 
что было установлено, что исламофобские 
нападения и преступления на почве 
ненависти в отношении мусульман 
происходили в основном на европейском 
континенте.
В свете исследований, подготовленных 
различными неправительственными 
организациями в 27 европейских странах, 
рассмотренных в докладе, 

расистские акты против мусульман 
отразились в цифрах следующим 
образом.
Австрия
Мусульманин в прошлом году в 
Австрии В то время как против людей 
было совершено 1061 расистское 
действие, большинство из них (68 
процентов) произошло на цифровых 
платформах. Исполнителями действий 
против мусульман были мужчины с 77 
процентами, а жертвами стали 
женщины с 69 процентами.
Германия
В то время как количество нападений, 
непосредственно направленных против 
мусульман, в Германии сократилось на 
28% по сравнению с предыдущим 
годом, было зарегистрировано 732 
антиисламских расистских акции. 
Объектом физических атак стали 54 
мечети и 43 человека в стране.
Швейцария
По данным официального 
статистического агентства страны, 12 
процентов населения проявляют 
враждебное отношение к мусульманам, 
а 34 процента склонны верить 
стереотипам.
По данным МВД Чехии, 7 из 108 
преступлений на почве ненависти, 
совершенных в стране в прошлом году, 
были непосредственно совершены 
против мусульман.
Финляндия
В стране, где в прошлом году было 
совершено 852 преступления на почве 
ненависти, 85 процентов случаев были 
вызваны расизмом по признаку 
этнического происхождения, а около 
13 процентов — различиями в религии 
и убеждениях.
Франция
С введением в действие 
антидискриминационного закона, 
против которого выступили многие 
правозащитники и оппозиционные 
партии, усилились притеснения и 
дискриминация мусульман.
В соответствии с законом во имя 
борьбы с «терроризмом» и 
«радикальным исламом» правительство 
применяет такие методы, как запрет 
исламских символов, недопущение 
религиозной деятельности и 
произвольное закрытие некоторых 
исламских организаций в течение 2021 
года.
Хотя в стране было зарегистрировано 
213 антимусульманских акций, 
половина из них (109) были 
физическими нападениями на мечети, 
ассоциации и кладбища, 
принадлежащие мусульманам, а 22 
процента были направлены против 
отдельных лиц.
Правительственный уполномоченный 
Бельгии в платке подал в отставку из-за 
давления
В Бельгии усилилась дискриминация в 
отношении женщин-мусульманок, 
носящих хиджабы, в бизнесе и 
политике. В то время как женщины 
являются крупнейшими жертвами 
антиисламских расистских нападений - 
89 процентов в стране, утверждается, 
что указанные нападения в основном 
происходят в Интернете и в СМИ - 46 
процентов.

Ихсане Хауах, марокканско-
бельгийская активистка и 
политик, которая была 
назначена правительственным 
уполномоченным Института 
гендерного равенства в мае 
2021 года, подала в отставку 
через 6 недель из-за 
исламофобской реакции, 
которой она подверглась из-за 
своего хиджаба.
Голландия
В Нидерландах в прошлом 
году участились такие случаи, 
как рассылка писем с угрозами 
в мечети и на домашние адреса 
мусульман, в которых 
говорилось, что «ислам не 
принадлежит Нидерландам», и 
преследование мусульман.
Вызывает споры и тот факт, 
что суд не постановил 
возбудить уголовное дело по 
искам, поданным за письма с 
угрозами, и не 
квалифицировал эти действия 
как преступления.
С другой стороны, в конце 
2021 года подавляющее 
большинство депутатов 
парламента Нидерландов 
высказали мнение, что 
специальные следователи, 
связанные с полицией, 
определяемые как «удавы», не 
должны носить хиджабы. 
Решение городского совета 
Утрехта разрешить «удавам» 
носить платки или кипы в 
ноябре 2021 года вызвало 
реакцию ультраправых 
партий.
В исследовании, проведенном 
в стране, 76 процентов 
участников заявили, что они 
подвергались дискриминации 
из-за своих религиозных 
убеждений, а 50 процентов 
женщин с платками 
подвергались серьезной 
дискриминации на 
собеседованиях при приеме на 
работу.
Шведский политик призывает 
«расстреливать радикальных 
исламистов»
Эбба Буш, глава Христианско-
демократической партии 
Швеции, призвал полицию 
«расстреливать радикальных 
исламистов» после того, как 
некоторые мусульманские 
группы протестовали против 
действий по сожжению 
Корана, проводимых датским 
крайне правым политиком 
Расмусом Палуданом в 
различных частях страны.
При том, что в 2017-2021 годах 
в стране было зафиксировано 
996 антиисламских акций, 
было заявлено, что дети 
подвергаются серьезной 
дискриминации с 20 
процентами, особенно в сфере 
здравоохранения и 
образования.
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İran nükleer anlaşmasının yeniden canlandırılmasına 
yönelik umutlar azalıyor
İran nükleer anlaşmasının yeniden hayata geçirilmesi ve ABD’nin anlaşmaya dönmesi için sürdürülen müzakerelerdeki olumlu hava, 
yerini AB Yüksek Temsilcisi Borrell’in açıklamasıyla bir kez daha karamsarlığa bıraktı.

İran ve dünya güçleri olarak 
adlandırılan ABD, Rusya, Çin, 
İngiltere, Fransa ve Almanya’nın 
taraf olduğu; Avrupa Birliği'nin (AB) 
de yer aldığı Kapsamlı Ortak Eylem 
Planı (KOEP) olarak isimlendirilen 
ve 2015’te imzalanan nükleer 
anlaşmasından, ABD’nin 2018’de tek 
taraflı çekilme kararı sonrasında 
sular durulmuyor.
ABD’nin çekilme kararı sonrasında 
Tahran yönetimine yönelik ağır 
yaptırımları yeniden uygulamaya 
başlaması, çok taraflı diplomasinin 
bir başarısı olarak değerlendirilen 
nükleer anlaşmayı ciddi anlamda 
çıkmaza soktu.
Bu gelişmeye karşılık olarak 
2019’dan itibaren nükleer anlaşma 
kapsamında verdiği taahhütleri 
kademeli olarak uymayacağını 
açıklayan İran’ın zenginleştirilmiş 
uranyum seviyesini artırması ve 
gelişmiş santrifüjler kullanması, 
uluslararası kamuoyunda tepkilere 
neden oldu.
Nükleer anlaşmayı bir şekilde 
sürdürebilmek ve ABD’nin 
yaptırımlarından Avrupalı 
yatırımcıları kurtarabilmek amacıyla 
INSTEXT adı verilen bir mekanizma 
geliştirilse de ciddi anlamda bu 
sistemin bir getirisi olmadı.
İranlı bilim insanı Muhsin 
Fahrizade’nin Kasım 2020’de 
öldürülmesi, Tahran’ın nükleer 
programına ilişkin daha radikal 
kararlar almasının önünü açtı.
Ülke meclisinde çıkartılan bir yasa 
doğrultusunda önce yüzde 20 
saflıkta zenginleştirilmiş uranyum 
üretildi. Kısa süre sonra bu oran, 
yüzde 60 seviyesine yükseltildi.

Nükleer anlaşma kapsamında yüzde 3,67 
oranında uranyum zenginleştirilmesine izin 
verilen İran’ın yüzde 60 üretim yapması, 
atom bombası üretmek için gerekli olan 
yüzde 90 saflıkta parçalanabilir uranyuma 
ulaşmak için önemli bir aşama olarak 
görülürken nükleer anlaşmanın bir şekilde 
kurtarılmasına yönelik umutları da kırdı.
Ancak ABD’de yapılan başkanlık 
seçimlerini Joe Biden’ın 2021’de kazanması 
sonrasında Washington ve Tahran’dan 
yapılan ılımlı açıklamalar, nükleer 
anlaşmaya yönelik umutların yeniden 
yeşermesine neden oldu.
18 aylık müzakere süreci
Avusturya’nın başkenti Viyana’da Nisan 
2021’de başlayan nükleer müzakereler, 
çeşitli nedenlerle verilen uzun aralara 
rağmen Ağustos 2022’ye kadar sürdü.
Müzakerelere koordinatörlük yapan AB, 
taraflara 8 Ağustos’ta 25 sayfadan oluşan bir 
"nihai metin" sunarak artık müzakerelerde 
sona gelindiğini, söz konusu taslak metne 
ilişkin ülkelerin bir siyasi irade ortaya 
koymasını istedi.
Müzakerelerin başından itibaren daha önce 
anlaşmadan tek taraflı çekilen ABD’den 
bunu tekrarlamayacağına dair garanti 
isteyen ve böyle bir durumun yaşanması 
durumunda bunun sonuçlarının olması 
gerektiğini savunan İran, AB’nin taslak 
metnine ilişkin cevabını 15 Ağustos’ta 
ABD’ye sundu.
Taslak metin sonrası olumlu atmosfer
Borell’in İran’ın yanıtını "makul" olarak 
nitelendirmesi uluslararası kamuoyunda bir 
kez daha umutların yeşermesine neden 
oldu.
İran’ın yanıtına 24 Ağustos’ta AB 
aracılığıyla Washington yönetimi cevap 
verirken kamuoyu yazışmaların içeriğine 
ilişkin bilgilendirilmedi.

ABD ve İran arasında bunlar 
yaşanırken Uluslararası Atom 
Enerjisi Ajansı (UAEA) ile Tahran 
yönetimi arasında ipler gerilmeye 
başladı.

İran’da 2000’li yılların başında

 Ajans'a bildirilmeyen 3 yerde tespit 
edilen uranyum parçacıklarına 
ilişkin bu ülkeden yapılan 
açıklamaları, UAEA'nın teknik 
açıdan yetersiz bulduğunu 
açıklaması üzerine, Tahran, 
kurumun nükleer tesisleri 
gözlemlemek amacıyla kullandığı 
kamera ve benzeri ekipmanları 
kapatma kararı aldı.

Uzmanlar, 2015’te imzalanan 
nükleer anlaşma sürecinde ciddi 
anlamda sorun teşkil etmeyen bu 
hususun taraflar arasındaki 
ilişkilerin gerilmesine neden olacak 
şekilde yeniden gündeme 
taşınmasına dikkati çekti.

Bir tür mektup diplomasisinin 
sürdüğü bu süreçte, Tahran 
yönetiminin ABD’ye cevaben 
sunduğu metni Washington’un 
yapıcı olarak değerlendirmemesi, 
olumlu havanın dağılmasını 
başlatan ilk adım oldu.

İran ve Ajans arasında ipler 
geriliyor

Tahran’ın UAEA’ya yönelik bu sert 
kararı sonrasında bu ülkenin 
nükleer faaliyetlerini gözlem ve 
doğrulama açısından zorluklar 
yaşayan Ajans, 7 Eylül’de Yönetim 
Kuruluyla paylaştığı son raporunda 
İran’ın nükleer programının 
tamamen barışçıl olduğuna dair 
güvence verebilecek durumda 
olmadıklarını açıkladı.

E3 ülkelerinden İran'a tepki
Ajansın bu çarpıcı raporunun 
ardından nükleer anlaşmaya taraf 
İngiltere, Almanya ve Fransa, İran’ın 
anlaşmayı yeniden hayata geçirme 
hususundaki samimiyetine ilişkin 
"ciddi şüpheleri" olduğunu belirten 
ortak bir metni kamuoyuyla paylaştı.
Olumlu havanın dağılmasını fırsat 
bilen İsrail, İran’ı engellemek 
amacıyla nükleer anlaşmayı ABD ile 
görüştü.
ABD’de yaklaşan kongre seçimleri 
nedeniyle ABD Başkanı Joe Biden’ın 
nükleer anlaşmaya yönelik 
yaklaşımının değişmesi, olumsuz 
gidişatı hızlandırdı.
İran, AB, ABD ve UAEA’ya yönelik 
sert tepkiler ortaya koyarken asıl 
dikkati çekici açıklama, 5 Eylül’de AB 
Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası 
Yüksek Temsilcisi Josef Borrell’den 
geldi.
Borrell, nükleer anlaşmaya yönelik 
hızlı bir mutabakat sağlanmasını 
beklemediğini, düne göre bir anlaşma 
ihtimalinin daha az olduğunu söyledi.
Bir uzlaşı sağlanmasına yönelik 
beklentilerini düşüren Borrell’in, 
gelinen noktayı "çıkmaz sokağa" 
benzetmesi, anlaşmanın yeniden 
canlandırılmasına ilişkin umutların 
azalmasına neden oldu.
Yaklaşık 19 ay süren müzakereler 
sonunda gelinen noktadan ABD'yi 
suçlayan İran ise anlaşmanın yeniden 
başlamasını engelleyen ciddi bir 
husus veya anlaşmazlık olmadığını 
belirterek "Nükleer anlaşmanın 
hayata geçirilmemesinden ABD 
sorumludur." açıklamasını yaptı.
KAYNAK: AA



17Август -2022

2022 

 Гражданская Инициатива

Надежды на возобновление ядерной сделки с 
Ираном ослабевают
Позитивная атмосфера на переговорах по возрождению ядерного соглашения с 
Ираном и возвращению США к соглашению вновь сменилась пессимизмом после 
заявления верховного представителя ЕС Борреля.
США, Россия, Китай, Англия, Франция и 
Германия, которые называются Ираном и 
мировыми державами, являются 
сторонами; После решения США в 2018 
году в одностороннем порядке выйти из 
ядерного соглашения, подписанного в 
2015 году, называемого Совместным 
всеобъемлющим планом действий 
(КОЭП), в котором также участвует 
Европейский союз (ЕС), вода не 
успокаивается.
Повторное введение жестких санкций 
против администрации Тегерана после 
решения США о выходе серьезно 
застопорило ядерную сделку, что 
считается достижением многосторонней 
дипломатии.
В ответ на это повышение Ираном уровня 
обогащения урана и использование 
передовых центрифуг, который объявил, 
что он не будет постепенно выполнять 
свои обязательства по ядерному 
соглашению от 2019 года, вызвал реакцию 
в международном общественном мнении.
Хотя для того, чтобы хоть как-то 
сохранить ядерное соглашение и спасти 
европейских инвесторов от санкций США, 
был разработан механизм под названием 
INSTEXT, серьезных результатов эта 
система не дала.
Убийство иранского ученого Мухсина 
Фахризаде в ноябре 2020 года открыло 
Тегерану путь к принятию более 
радикальных решений в отношении своей 
ядерной программы.
В соответствии с законом, принятым в 
парламенте страны, впервые был 
произведен обогащенный уран 20-
процентной чистоты. Вскоре после этого 
этот показатель был увеличен до 60 
процентов.
Хотя 60-процентное производство Ирана, 
которое позволяет обогащать уран до 
уровня 3,67 % в соответствии с ядерной 
сделкой, рассматривается как важный шаг 
к достижению 90-процентной чистоты 
делящегося урана, необходимого для 
производства атомной бомбы, оно также 
разрушило надежды на ядерное 
соглашение надо как-то спасти.

Однако после победы Джо Байдена на 
президентских выборах в США в 2021 году 
сдержанные заявления Вашингтона и 
Тегерана вновь вызвали расцвет надежд на 
ядерную сделку.18-месячный 
переговорный процесс
Ядерные переговоры, начавшиеся в апреле 
2021 года в Вене, столице Австрии, 
продолжались до августа 2022 года, 
несмотря на длительные перерывы по 
разным причинам.
ЕС, который является координатором 
переговоров, представил сторонам 25-
страничный «окончательный текст» 8 
августа, потребовав, чтобы переговоры 
подошли к концу и чтобы страны 
продемонстрировали политическую волю 
в отношении проекта текста. 
обсуждаемый.
Иран, потребовавший гарантии от США, 
которые ранее в одностороннем порядке с 
начала переговоров вышли из соглашения, 
что оно не повторится, и 
аргументировавший это тем, что если 
такая ситуация произойдет, то должны 
быть последствия, Иран представил свою 
ответ на проект текста ЕС от 15 августа.
Позитивная атмосфера после черновика 
текста
Характеристика Бореллом реакции Ирана 
как «разумной» еще раз пробудила 
надежду в международном сообществе.
Хотя администрация Вашингтона 
отреагировала на ответ Ирана через ЕС 24 
августа, общественность не была 
проинформирована о содержании 
переписки.
В этом процессе, где продолжалась своего 
рода письменная дипломатия, 
неспособность Вашингтона оценить текст, 
представленный тегеранской 
администрацией в ответ США, как 
конструктивный, стала первым шагом, 
положившим начало распаду позитивной 
атмосферы.
Напряженность между Ираном и 
Агентством накаляется
Пока это происходило между США и 
Ираном, стали тянуться нити между 
Международным агентством по атомной 
энергии (МАГАТЭ) и администрацией 
Тегерана.

После заявления МАГАТЭ о 
том, что частицы урана, 
обнаруженные в 3 местах в 
Иране, о которых не 
сообщалось агентству в начале 
2000-х годов, заявление 
МАГАТЭ о том, что оно 
считает технически 
недостаточным, Тегеран решил 
выключить камеру и 
аналогичное оборудование, 
используемое агентством для 
наблюдать за ядерными 
объектами.
Эксперты обратили внимание 
на то, что этот вопрос, не 
представлявший серьезной 
проблемы в процессе 
подписанного в 2015 году 
ядерного соглашения, вновь 
был вынесен на повестку дня 
таким образом, что это вызвало 
бы напряженные отношения 
между сторонами.
После жесткого решения 
Тегерана против МАГАТЭ 
Агентство, у которого были 
трудности с наблюдением и 
проверкой ядерной 
деятельности в этой стране, 
объявило в своем последнем 
отчете, представленном Совету 
директоров 7 сентября, что оно 
не в состоянии гарантировать, 
что Ядерная программа Ирана 
была полностью мирной.
Реакция на Иран со стороны 
стран E3
После этого поразительного 
отчета агентства 
Великобритания, Германия и 
Франция, являющиеся 
сторонами ядерного 
соглашения, поделились 
совместным текстом, в котором 
говорится, что у них есть 
«серьезные сомнения» в 
искренности Ирана в 
повторном выполнении 
соглашения.

Воспользовавшись 
рассеиванием положительной 
атмосферы, Израиль 
заключил ядерную сделку с 
Соединенными Штатами, 
чтобы предотвратить Иран.
В связи с предстоящими 
выборами в Конгресс США 
изменение подхода 
президента США Джо 
Байдена к ядерному 
соглашению ускорило 
негативный курс.
В то время как Иран резко 
отреагировал на ЕС, США и 
МАГАТЭ, самое яркое 
заявление сделало 5 сентября 
министерство иностранных 
дел ЕС.
Верховный представитель по 
связям и политике 
безопасности Йозеф Боррель.
Боррелл сказал, что он не 
ожидает быстрого 
соглашения по ядерной 
сделке, и что сделка менее 
вероятна, чем вчера.
Боррелл, который понизил 
свои ожидания в отношении 
примирения, сравнил 
текущий момент с «тупиком», 
в результате чего надежды на 
возрождение соглашения 
угасли.
Иран, который возлагает 
вину на США за точку, 
достигнутую в конце 
переговоров, длившихся 
около 19 месяцев, заявил, что 
не было серьезных проблем 
или разногласий, которые 
помешали бы возобновлению 
соглашения, и сказал: «США 
несут ответственность за 
провал выполнить ядерное 
соглашение». сделал 
заявление.

ИСТОЧНИК: АА
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Rusya’da askeri kısmi seferberlik ilan edildi
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Donbas, Zaporijya ve Herson bölgelerinin 
bağımsızlık kararlarını desteklediklerini belirterek, askeri kısmi seferberlik ilan etti.

Putin, tüm devlet kanallarından yayınlanan 
ulusal sesleniş konuşmasında, Ukrayna’daki 
gelişmelere ilişkin açıklamalarda bulundu.
Rusya’nın toprak bütünlüğünü, güvenliğini ve 
egemenliğini korumaya yönelik çeşitli adımlar 
atılmasının gerektiğine işaret eden Putin, “Her ne 
pahasına olursa olsun tahakkümlerini 
sürdürmeye çalışan bazı Batılı seçkinler, bunun 
için diğer ülkelere ve halklara kabaca kendi 
iradelerini dayatmaya, sahte tasavvurlarını 
yerleştirmeye devam etmek için her türlü 
egemen, bağımsız gelişme girişimini 
engellemeye, bastırmaya çalışıyorlar.” diye 
konuştu.
Batı'nın nihai amacının Rusya’yı bölmek ve yok 
etmek olduğunu belirten Putin, “Açık bir şekilde, 
1991’de Sovyetler Birliği’ni bölmeyi 
başardıklarını, şimdi de Rusya’nın da çok sayıda 
düşman bölgeye bölünmesinin zamanının 
geldiğini söylüyorlar.” dedi.
Putin, Batılı ülkelerin sivillere karşı saldırılarla 
Ukrayna savaşını 2014’te başlattıklarını 
anlatarak, “Bugünkü Kiev rejimi, Donbas 
sorununa barışçıl bir çözümü açıkça reddettikten 
ve nükleer silah elde etme arzusunu açıkladıktan 
sonra Donbas'ta yeni bir geniş çaplı saldırının 
kaçınılmaz olduğu kesinlikle açık hale geldi. Bu 
bağlamda, önleyici bir askeri harekat düzenleme 
kararı gerekliydi ve mümkün olan tek karardı.” 
ifadelerini kullandı.
Kısmı seferberlik ilanı
Donbas’taki harekatta yalnızca sözleşmeli 
profesyonel askerlerin hizmet verdiğini kaydeden 
Putin, “Ülkemizi, toprak bütünlüğünü ve 
egemenliğini korumak, vatandaşlarımızı ve 
özgürleştirilmiş bölgelerdeki insanları korumak 
için Rusya Savunma Bakanlığı ve Rusya 
Genelkurmay Başkanlığının kısmi seferberlik ilan 
edilmesine yönelik tekliflerini desteklemek 
gerektiğini düşünüyorum. İlgili kararnameyi 
imzaladım.” dedi.

Putin, seferberlik için yalnızca belirli tecrübedeki 
vatandaşların askeri hizmet için çağrılacağını ifade ederek, 
“Sadece yedek asker statüsünde ve özellikle orduda hizmet 
etmiş, belirli bir askeri kaydı ve ilgili tecrübesi olan 
vatandaşlar askere çağrılacak. Askeri hizmet için 
çağrılanlar, özel askeri operasyon deneyimi 
doğrultusunda ilave askeri eğitim alacaklar.” diye 
konuştu.
Seferberlik ilanı kapsamında Rus savunma sanayisine de 
çeşitli talimatların verildiğini vurgulayan Putin, “Savunma 
sanayisi işletmelerinin başkanları, silah ve askeri teçhizat 
üretimini artırmak, ek üretim kapasitelerini devreye 
sokmaya yönelik hedefleri yerine getirmekten doğrudan 
sorumludur.” dedi.
Ukrayna’daki Donbas, Zaporijya ve Herson bölgelerinin 
bağımsızlıkla ilgili referandum kararı almalarını da 
değerlendiren Putin, “Donetsk ve Luhansk Halk 
Cumhuriyetleri’nin, Zaporijya ve Herson bölgelerindeki 
insanların çoğunluğunun geleceklerine dair alacakları 
kararı destekleyeceğiz.” ifadesini kullandı.
geleceklerine dair alacakları kararı destekleyeceğiz.” 
ifadesini kullandı.
Donbas'ta savaşanlara Rus askeri statüsü verilecek
Putin, Donbas’ta savaşanların ve gönüllülerin, Rus 
askerleriyle eşit statüde olacaklarını belirterek, 
“Hükümete ve Rusya Savunma Bakanlığına, Donetsk ve 
Lugansk Halk Cumhuriyetleri birliklerinin gönüllülerinin 
ve savaşçılarının yasal statülerini mümkün olan en kısa 
sürede tam olarak tanımlaması için talimat verdim. 
Statüleri, Rus ordusundaki düzenli askerlerinin statüsüne 
eşit olmalıdır.” dedi.
Batılı ülkelerin Ukrayna’daki sürecin barış yoluyla 
çözülmesini istemediklerini anlatan Putin, şöyle konuştu:
“Batı, bariz bir şekilde barışçıl çözümden memnun 
olmuyor, bu yüzden belirli uzlaşmalara vardıktan sonra 
Kiev'e doğrudan tüm anlaşmaları rayından çıkarma emri 
verildi. Rusya'ya karşı saldırgan söylemler kullananlara 
hatırlatmak isterim ki, bu ülkenin çeşitli silahları var, 
bazıları NATO ülkelerinin sahip olduğundan daha 
modern. Toprak bütünlüğümüz tehdit edilirse Rusya 
mevcut tüm yolları kullanacak, bu bir blöf değil.”

Washington, Brüksel ve Londra'nın, Kiev'e çatışmaları 
Rusya topraklarına taşıması yönünde talimat verdiklerini 
ifade eden Putin, "Rus vatandaşları emin olabilirler: Ana 
vatanımızın toprak bütünlüğü, bağımsızlığımız ve 
özgürlüğü temin edilecektir. Elimizdeki tüm imkanlarla, 
bunu tekrar vurguluyorum." dedi.
Kısmi seferberliğin detayları netleşti
Kremlin’den yayımlanan, bugünden itibaren başlayan 
kısmi seferberlik için Putin’in imzaladığı kararnameye 
göre, seferberlik yoluyla askerlik hizmetine çağrılan Rusya 
Federasyonu vatandaşları, Rus ordusunda sözleşme 
kapsamında görev yapan askeri personel statüsüne sahip 
olacak.
Seferberlik için çağrılanlara sözleşmeli askerlerin maaşları 
seviyesinde ödeme yapılacak.
Sözleşmeli askerlerin sözleşme süreleri, seferberlik süresi 
sonuna kadar devam edecek.
Kısmi seferberlik döneminde sözleşmeli askerlik yapanlar 
ve seferberlik için askerlik hizmetine alınanlar ancak yaş 
ve sağlık durumları nedeniyle veya mahkemece 
hürriyetten yoksun bırakılmaları halinde görevlerinden 
çıkarılabilecek.
Kararnameye göre, Rus hükümeti kısmi seferberlik 
faaliyetlerini finanse edecek, Rus ordusunun ihtiyaçlarını 
gidermek için gereken önlemleri alacak.
Valililere, seferberlik çağrısı esnasında her bölge için 
Savunma Bakanlığının istediği asker miktarını belirlenen 
süre içinde sağlama talimatı verildi.
Savunma sanayisinde çalışan Rus vatandaşları seferberlik 
hizmetine dahil olmayacak.
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Ukrayna'da 
Donbas, Zaporijya ve Herson bölgelerinin bağımsızlık 
kararlarını desteklediklerini belirterek kısmi seferberlik 
ilan etmişti.
Putin, seferberlik için yalnızca belirli tecrübedeki 
vatandaşların askeri hizmet için çağrılacağını ifade ederek 
“Sadece yedek asker statüsünde ve özellikle orduda hizmet 
etmiş, belirli bir askeri kaydı ve ilgili tecrübesi olan 
vatandaşlar askere çağrılacak. Askeri hizmet için 
çağrılanlar, özel askeri operasyon deneyimi doğrultusunda 
ilave askeri eğitim alacaklar.” dedi. KAYNAK:AA
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В России объявлена частичная воинская мобилизация
Президент России Владимир Путин заявил, что поддерживает решения о 
независимости Донбасса, Запорожской и Херсонской областей и объявил 
частичную военную мобилизацию.

В своем общенациональном обращении, которое 
транслировалось по всем государственным каналам, 
Путин сделал заявления относительно развития 
событий в Украине.
Указав на необходимость принятия различных мер 
для защиты территориальной целостности, 
безопасности и суверенитета России, Путин сказал: 
«Некоторые западные элиты, стремясь любой ценой 
сохранить свое господство, приложили все усилия, 
чтобы продолжать навязывать свою волю другим 
странам и народам. ", и насаждать их ложные 
представления. Они пытаются предотвратить и 
подавить любую попытку суверенного, 
независимого развития". он сказал.
Заявив, что конечной целью Запада является 
разделение и уничтожение России, Путин сказал: 
«Они ясно говорят, что им удалось разделить 
Советский Союз в 1991 году, и теперь пришло время 
разделить Россию на множество враждебных 
регионов». сказал.
Объясняя, что западные страны начали украинскую 
войну в 2014 году с нападений на мирное население, 
Путин сказал: «После того, как нынешний киевский 
режим открыто отказался от мирного решения 
проблемы Донбасса и заявил о своем желании 
обзавестись ядерным оружием, стало абсолютно 
ясно, что новый масштабная атака на Донбассе 
неизбежна. В этом контексте решение об 
организации превентивной военной акции было 
необходимым и единственно возможным 
решением». использовали фразы.
Заявление о частичной мобилизации
Отметив, что в операции на Донбассе служили 
только профессиональные контрактники, Путин 
сказал: «Считаю необходимым поддержать 
предложения Минобороны России и Генерального 
штаба России объявить частичную мобилизацию 
для защиты нашей страны, ее территориальной 
целостности и суверенитета, для защиты наших 
граждан и людей в освобожденных районах. Я 
подписал соответствующий указ». сказал.

Заявив, что на военную службу по мобилизации 
будут призываться только граждане с 
определенным стажем, Путин сказал: на 
военную службу. Призываемые на военную 
службу будут проходить дополнительную 
военную подготовку с учетом опыта 
специальных боевых действий». он сказал.
Подчеркнув, что оборонно-промышленному 
комплексу России в рамках объявления 
мобилизации были даны различные поручения, 
Путин сказал: «Руководители предприятий 
оборонно-промышленного комплекса несут 
прямую ответственность за выполнение задач по 
увеличению производства вооружения и 
военной техники и вводу дополнительных 
производственных мощностей. в эксплуатацию». 
сказал.
Оценивая решение референдума Донбасса, 
Запорожской и Херсонской областей Украины о 
независимости, Путин сказал: «Мы поддержим 
решение Донецкой и Луганской Народных 
Республик о судьбе большинства населения 
Запорожской и Херсонской областей». 
использовал фразу.
Российский военный статус дадут тем, кто воюет 
на Донбассе
Заявив, что те, кто воевал, и добровольцы на 
Донбассе будут иметь равный статус с 
российскими солдатами, Путин сказал: «Я 
поручил правительству и Министерству 
обороны России полностью определить 
правовой статус добровольцев и бойцов войск 
Вооруженных сил. Донецкой и Луганской 
Народных Республик в кратчайшие сроки. Их 
статус должен быть равен статусу их солдат в 
российской армии». сказал.
Объясняя, что западные страны не хотят, чтобы 
процесс на Украине разрешился мирным путем, 
Путин сказал:

«Запад явно недоволен мирным решением, 
поэтому после достижения определенных 
компромиссов Киеву прямо приказали сорвать 
все договоренности. Я хотел бы напомнить тем, 
кто использует оскорбительную риторику в 
отношении России, что эта страна имеет 
разнообразное вооружение, в том числе более 
современное, чем у стран НАТО. Если наша 
территориальная целостность окажется под 
угрозой, Россия применит все доступные 
средства, это не блеф».
Констатировав, что Вашингтон, Брюссель и 
Лондон поручили Киеву перенести конфликты 
на российскую территорию, Путин сказал: 
«Российские граждане могут быть уверены: 
территориальная целостность, независимость и 
свобода нашей Родины будут обеспечены. 
Всеми имеющимися в нашем распоряжении 
средствами, Я еще раз подчеркиваю это». 
сказал.
Уточнены детали частичной мобилизации
Согласно указу Путина о стартующей сегодня 
частичной мобилизации, опубликованному из 
Кремля, граждане Российской Федерации, 
призванные на военную службу по 
мобилизации, будут иметь статус 
военнослужащих, проходящих службу в 
Российской армии по контракту.
Призванным к мобилизации выплатят на 
уровне окладов контрактников.
Контрактные периоды военнослужащих-
контрактников будут продолжаться до 
окончания периода мобилизации.
Проходящие военную службу по контракту в 
период частичной мобилизации и принятые на 
военную службу по мобилизации могут быть 
освобождены от занимаемой должности только 
по возрасту и состоянию здоровья либо в 
случае лишения свободы по решению суда.
По указу правительство России финансировало 
частичные мобилизационные мероприятия.
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AB ülkeleri, Rusya'ya yönelik yeni yaptırım paketi hazırlayacak
AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi Josep Borrell, "Hem kişisel hem de sektörel yeni 
kısıtlayıcı önlemler alacağız." dedi.

"Rusya'ya karşı ek kısıtlayıcı tedbirler derhal teklif edilecektir." diyen 
Borrell, bu yaptırımların diğer ortaklarla koordineli biçimde 
hazırlanacağını vurguladı.
Borrell, Ukrayna'nın meşru müdafaa hakkını kullandığını anımsatarak, 
ülkenin uluslararası kabul görmüş sınırları içinde yer alan işgal altındaki 
topraklarını kurtarabileceğini ifade etti.
Ukrayna'ya gerektiği sürece askeri teçhizat tedarik edeceklerini anlatan 
Borrell, "Ukrayna ordusunu desteklemeye ve silah sağlamaya devam 
edeceğiz." dedi.
Borrell, Rusya'nın son açıklamalarının Ukrayna'ya sağlayacakları desteği 
değiştirmeyeceğini vurguladı.
Rusya'ya yönelik yeni yaptırımlar belirleyeceklerini vurgulayan Borrell, 
"Hem kişisel hem de sektörel yeni kısıtlayıcı önlemler alacağız." dedi.
Borrell, bir gazetecinin yaptırım paketi ve Ukrayna'ya askeri desteğin 
detaylarını sorması üzerine, "Hangi kişi, hangi sektörler, nasıl bir miktar 
olduğunu bilmek istediğinizi anlıyorum. Bugün alınan siyasi karardır." 
ifadesini kullandı.
Rus ekonomisinin yeni bölümlerini etkileyecek bir yaptırım paketi 
üzeinde çalışacaklarını anlatan Borrell,yeni yaptırımların teknoloji 
alanını ve yeni kişileri kapsayacağını söyledi.
KAYNAK: AA

Avrupa Birliği (AB) üyesi ülkeler, Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in kısmi seferberlik 
ilan etmesi ve nükleer silah kullanma tehdidinin ardından yeni yaptırım paketi hazırlamaya 
ve Ukrayna'ya silah desteğini artırmaya karar verdi.
AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi Josep Borrell, BM Genel Kurulu 
için New York'ta bulunan AB ülkelerinin dışişleri bakanlarını olağanüstü ve özel nitelikli 
toplantıya çağırdı.
Toplantı bitiminde açıklamalarda bulunan Borrell, Ukrayna Dışişleri Bakanı Dmitro 
Kuleba'nın da toplantının bir kısmına katıldığını ve yaşanan son gelişmelere ilişkin bilgi 
paylaştığını söyledi.
Borrell, "Putin'in Ukrayna'yı yok etmeye çalıştığı çok açık. Askeri olarak başarısız olduğu için 
tüm ülkeyi farklı yollarla yok etmeye çalışıyor." diye konuştu.
Rusya'da kısmi seferberlik ilan edildiğini, işgal edilen Ukrayna topraklarında yasa dışı 
referandum düzenlenmesinin planlandığını anımsatan Borrell, ayrıca Rusya'nın nükleer 
silah başta olmak üzere kitle imha silahları kullanma tehdidinde bulunduğunu vurguladı.
Borrell, Rusya'nın eylemlerinin dünya çapında barış ve güvenliği tehdit ettiğini, bunu gıda ve 
enerji fiyatlarını yükselterek ciddi küresel sonuçlar doğurduğunu anlattı.

Страны ЕС готовят новый 
пакет санкций против России
«Мы примем новые ограничительные меры, как 
личные, так и секторальные», — заявил Жозеп 
Боррель, верховный представитель ЕС по 
иностранным делам и политике безопасности. 
сказал.
Государства-члены Европейского 
союза (ЕС) решили подготовить новый 
пакет санкций и увеличить свою 
военную поддержку Украине после 
заявления президента России 
Владимира Путина о частичной 
мобилизации и угрозе применения 
ядерного оружия.
Верховный представитель ЕС по 
международным отношениям и 
политике безопасности Жозеп Боррель 
созвал министров иностранных дел 
стран ЕС, находящихся в Нью-Йорке 
на Генассамблею ООН, на 
внеочередную и специальную встречу.
Выступая с заявлениями в конце 
встречи, Боррель сообщил, что 
министр иностранных дел Украины 
Дмитрий Кулеба также принял участие 
в части встречи и поделился 
информацией о последних событиях.
«Совершенно ясно, что Путин 
пытается уничтожить Украину. 
Поскольку он потерпел неудачу в 
военном отношении, он разными 
способами пытается уничтожить всю 
страну», — сказал Боррелл. он сказал.
Напомнив, что в России объявлена 
частичная мобилизация и планируется 
проведение незаконного референдума 
на оккупированной украинской 
территории, Боррель также 
подчеркнул, что Россия угрожает 
применить оружие массового 
поражения, особенно ядерное.
Боррелл пояснил, что действия России 
угрожают миру и безопасности во всем 
мире и имеют серьезные глобальные 
последствия в виде повышения цен на 
продукты питания и энергоносители.

«Дополнительные ограничительные 
меры против России будут предложены 
немедленно». Боррель сказал, 
подчеркнув, что эти санкции будут 
подготовлены в координации с другими 
партнерами.
Напомнив, что Украина использует свое 
право на самооборону, Боррель заявил, 
что может сохранить оккупированные 
земли в пределах международно 
признанных границ страны.
Объясняя, что они будут поставлять 
военную технику в Украину столько, 
сколько потребуется, Боррель сказал: 
«Мы продолжим поддерживать 
украинскую армию и поставлять 
оружие». сказал.
Боррель подчеркнул, что последние 
заявления России не изменят поддержку, 
которую она будет оказывать Украине.
Подчеркнув, что они определят новые 
санкции против России, Боррель сказал: 
«Мы примем новые ограничительные 
меры, как персональные, так и 
секторальные». сказал.
После того, как журналист спросил о 
пакете санкций и деталях военной 
поддержки Украине, Боррелл сказал: «Я 
понимаю, вы хотите знать, кто, какие 
секторы, какая сумма. Это политическое 
решение, принятое сегодня». 
использовал фразу.
Объясняя, что они будут работать над 
санкционным пакетом, который затронет 
новые сферы российской экономики, 
Боррелл сказал, что новые санкции 
коснутся сферы технологий и новых 
людей.

İsrail ve Yemen temsilcileri, İran 
Cumhurbaşkanı Reisi BM'de konuşurken 
salondan ayrıldı
İsrail Büyükelçisi Erdan, New York’taki BM Genel Kurulu'na hitap eden 
Reisi henüz konuşmasının başındayken, Cumhurbaşkanın pazartesi 
günü dile getirdiği Holokost hakkındaki sözlerine tepki olarak salondan 
ayrıldı. Erdan, Holokost’tan kurtulan büyükannesinin fotoğrafını 
elleriyle kaldırarak genel Kurul salonundan çıktı. Reisi, pazartesi günü 
yaptığı açıklamada, “Holokost'un gerçekten olup olmadığını 
doğrulamak için daha fazla araştırmaya ihtiyaç olduğunu” ifade etmişti.
Yemen lideri de İran’ın Husilere desteğini protesto etti
Öte yandan Yemen Başkanlık Konseyi Başkanı Reşad el-Alimi de İran’ın 
Yemenli Husi milislere verdiği desteği sürdürmesi nedeniyle Reisi’yi 
protesto etti. Alimi, BM Genel Kurulu'nda başkanlık ettiği Yemen heyeti 
ile birlikte İran Cumhurbaşkanı'nın konuşması sırasında salondan 
ayrıldı. Yemen'deki İran destekli Husiler, Eylül 2014'ten bu yana başkent 
Sana ve bazı bölgelerin denetimini elinde bulunduruyor.

Представители Израиля и Йемена 
покинули зал во время выступления 
главы президента Ирана в ООН
Посол Израиля Эрдан, в то время как глава Генассамблеи ООН в Нью-Йорке 
начал свое выступление, покинул зал в ответ на высказывания президента о 
Холокосте в понедельник. Эрдан, держа в руках фотографию бабушки, 
пережившей Холокост, вышел из общего актового зала.
Чифтен заявил в своем заявлении в понедельник: «Необходимы дополнительные 
исследования, чтобы подтвердить, действительно ли произошел Холокост».
Лидер Йемена протестует против поддержки Ираном хуситов
С другой стороны, президент Йеменского президентского совета Рашад аль-
Алими выразил протест главе Ирана в поддержку йеменских ополченцев-
хуситов.
Алими вместе с йеменской делегацией, которую он возглавлял на Генассамблее 
ООН, покинул зал во время выступления президента Ирана.
Поддерживаемые Ираном хуситы в Йемене контролируют столицу Сану и 
некоторые регионы с сентября 2014 года.
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Kurttan, Tacikistan’ın Kırgızistan Topraklarına 
Silahlı İşgali ile İlgili Basın Açıklaması

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
İmtiyaz Sahibi Atillahan Kurt, Kırgız-Tacik 
sınırında meydana gelen silahlı çatışma hakkında 
basın açıklamasında bulundu.

1991’de bağımsızlığını kazanan Orta Asya 
ülkelerinde 30 yılı aşkındır sınır sorunları devam 
ediyor. Çözüm bekleyen bu sorunlar bölge 
ülkeleri arasında zaman zaman maalesef ki 
çatışmalara dönüşüyor.

Son olarak, Kırgızistan ile Tacikistan sınırında iki 
ülke muhafızları arasında silahlı çatışma çıktı.

Çıkan çatışmalarda 121’den fazla kişi 
yaralanırken, 24 Kırgız vatandaşında hayatını 
kaybettiğini üzüntü ile öğrenmiş bulunmaktayım.

Kırgız kardeşlerimizin acısını paylaşıyor, derin 
üzüntü duyduğumu belirtmek isterim.

Dünyanın hiçbir yerinde kan ve gözyaşı 
istemediğimiz gibi her iki ülke yetkililerinden bu 
kanlı olayların en kısa sürede uzlaşıya kavuşturarak 
bitmelerini temenni ediyorum.

Kırgız-Tacik sınırında meydana gelen silahlı çatışma 
da canlarını kaybeden Kırgız kardeşlerimize Allahtan 
rahmet, yakınlarına sabırlar diliyor taziyelerimi 
sunuyorum.

Atillahan KURT

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi
İmtiyaz Sahibi

Заявление Атиллахан Курта о вооружённых 
столкновениях на границе Кыргызстана с 
Таджикистаном

Атиллахан Курт Исполнительный директор журнала  
«Международная Гражданская Инициатива», сделал 
заявление для прессы о боевых действиях на границе 
Кыргызстана и Таджикистана.

Пограничные проблемы существуют уже более 30 
лет в странах Центральной Азии, получивших 
независимость в 1991 году. Эти проблемы, которые 
ждут решения, к сожалению, время от времени 
оборачиваются конфликтами между странами.
Вот и между пограничниками двух стран на границе 
Кыргызстана и Таджикистана вспыхнул 
вооруженный конфликт.
Я с прискорбием узнал, что  результате вооруженных 
столкновений  24 граждан Кыргызстана погибли а 
пострадавших более 121 человек. 

Я разделяю боль наших кыргызских братьев и 
хочу выразить свою глубокую скорбь.

Поскольку мы не хотим крови и слез нигде в 
мире, я надеюсь от властей обеих стран, что 
эти кровавые события закончатся 
примирением как можно скорее.

Желаем народам и властям обеих стран 
скорейшего прекращения этих кровавых 
событий. Да благословит Бог покойных 
братьев-кыргызов и желаю терпения  родным.

Атиллахан КУРТ
 Исполнительный директор журнала
 «Международная Гражданская Инициатива»

Elon Musk, İran'da Starlink uydu 
internetini devreye soktu
Elon Musk, ABD'nin İranlılara sunulan internet 
hizmetlerinin kapsamının genişletilmesine izin 
veren genel lisans yayımlamasının ardından uydu 
internet sistemi Starlink'i bu ülkede devreye soktu.
Protesto gösterilerinin devam ettiği İran'da ABD'nin İranlıların internete 
erişimini kolaylaştıracak adımının ardından Musk'dan yeni adım geldi.
ABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken'ın konuyla ilgili Twitter paylaşımına 
yanıt veren Musk, "Starlink'i devreye sokuyoruz." ifadesini kullandı.
Hazine Bakanlığından yapılan açıklamada, söz konusu genel lisansın İran'da 
internet özgürlüğüne sağlanan desteğin artırılması amacıyla yayımlandığı 
bildirilmişti.
İran'da Mahsa Emini'nin "başörtüsü kurallarına uymadığı" gerekçesiyle 
gözaltına alındıktan sonra ölmesi üzerine başlayan gösterilerin ardından 
hükümetin internet erişimini kısıtladığına işaret edilen açıklamada, ABD'nin 
İran halkının "özgür bilgi akışına ve gerçeklere dayalı bilgilere erişimini 
desteklemek" için harekete geçtiği kaydedilmişti.
Starlink nedir?
Starlink, SpaceX'in dünyanın yetersiz hizmet alan bölgelerine internet erişimini 
kolaylaştırmak için yıllardır üzerine çalıştığı uzay tabanlı bir sistem.
Elon Musk'ın kurucusu olduğu SpaceX, Starlink uydularıyla dünya 
yörüngesinde 12 bin uyduluk ağ kurmayı planlıyor. Projenin 2027'de 
tamamlanması hedefleniyor. KAYNAK:AA

Илон Маск запускает спутниковый 
интернет Starlink в Иране
Илон Маск запустил спутниковую интернет-систему Starlink в 
этой стране после того, как США выдали генеральную 
лицензию, которая позволила расширить спектр интернет-
услуг, предлагаемых иранцам.

В Иране, где продолжаются демонстрации протеста, Маск предпринял новый шаг 
после шага США по облегчению доступа иранцев к интернету.
Отвечая на сообщение в Твиттере госсекретаря США Энтони Блинкена по этому 
поводу, Маск сказал: «Мы активируем Starlink». использовал фразу.
В заявлении министерства финансов сообщается, что рассматриваемая генеральная 
лицензия была выдана с целью усиления поддержки свободы интернета в Иране.
Указав, что правительство ограничило доступ в Интернет после демонстраций, 

 «поддержать свободный поток информации и доступ к 
основанной на фактах информации» для иранского 
народа.
Что такое Старлинк?
Starlink — это космическая система, над которой SpaceX 
работала в течение многих лет, чтобы облегчить доступ 
в Интернет в недостаточно обслуживаемых частях мира. 
SpaceX, основанная Илоном Маском, планирует создать 
сеть из 12 тысяч спутников на околоземной орбите со 
спутниками Starlink. Проект планируется завершить в 
2027 году.

начавшихся после того, как Махса Эмини умерла в Иране после ее задержания на том 
основании, что она «не соблюдала правила ношения хиджаба», было отмечено, что 
США предприняли действия, чтобы,
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Kırgızistan ile Tacikistan sınırında çıkan silahlı 
çatışmada 121 Kırgız yaralandı
Kırgızistan ile Tacikistan sınırında iki ülke muhafızları arasında silahlı 
çatışmanın yeniden başladığı ve çatışmada Kırgız tarafında 121 kişinin 
yaralandığı bildirildi.
Kırgızistan Milli Güvenlik Devlet 
Komitesinden yapılan açıklamada, 
Kırgızistan–Tacikistan sınırında çatışmanın 
sürdüğü belirtildi.
Açıklamada, Tacik tarafının Kırgızistan’ın 
sınır köyleri Kulundu, Maksat ve Janı-Jer 
yerleşim birimlerini ateş altına aldığı ifade 
edildi.
Sağlık Bakanlığı Bölge Müdürlüğünden 
yapılan açıklamada, bölgedeki hastanelerde 
Kırgız tarafından 121 yaralının bulunduğu 
kaydedildi.
Bu arada diplomatik kaynaklar, Kırgızistan 
Dışişleri Bakanı Ceenbek Kulubayev ile 
Tacikistan Dışişleri Bakanı Siraciddin 
Muhriddin’in sınırdaki durumu 
görüştüğünü ve sınırda ortaya çıkan 
sorunların münhasıran siyasi ve diplomatik 
yollarla çözülmesi gereğinin vurgulandığını 
bildirdi.
Tahliye çalışmaları başladı
Kırgızistan Acil Durumlar Bakanlığından 
yapılan açıklamada, ülkenin Batken 
bölgesinde “tehlikeli” yerleşim birimlerden 
tahliyelerin başladığı bildirildi.
Açıklamada, bakanlığın yerel sivil koruma 
komisyonu ile iş birliğinde Batken’de birkaç 
geçici barınma merkezi açtığı ifade edildi.
Bölgedeki Ak-Say, Samarkandek, Ak-tatır 
köy sakinlerinin Ravat köyüne tahliye 
edildiği belirtilen açıklamada, Janı Jer, Arka, 
Dostuk, Sentralnıy ile Jaştık köy sakinlerinin 
yüzde 70-80’inin bölgeden kendi 
imkanlarıyla uzaklaştığı aktarıldı.
Tacik tarafa nota verildi
Öte yandan, Kırgızistan Dışişleri Bakanlığı, 
yasa dışı ve yıkıcı eylemlerine ilişkin Tacik 
tarafına protesto notası verdi.
Kırgızistan ve Tacikistan sınır muhafızları 
arasında önceki gün yaşanan çatışmada 
Kırgız tarafında 1’i asker 2 kişi yaralanmıştı.
Kırgız tarafı karşılık verdi
Milli Güvenlik Devlet Komitesi Sınır Birliği 
Hizmetleri Basın Merkezinden yapılan 
açıklamada, Batken bölgesindeki Kırgız-
Tacik sınırındaki silahlı çatışma sırasında, 
Kırgızistan Sınır Birliği Hizmetlerinin, 
Tacikistan’ın Lyakkan ve Bogdari sınır 
karakollarına ateş açtığı ve önemli miktarda 
ağır teçhizatı imha ettiği bildirildi.
Batken bölgesindeki çatışmaların aralıksız 
ve şiddetli sürdüğü belirtilen açıklamada, 
karşı tarafı ateşkese zorlamak için modern 
silah ve teçhizat kullanıldığı kaydedildi.
Kırgız basınında, Tacik tarafından fırlatılan 
roketlerden birinin Batken şehir merkezine 
isabet ettiği aktarıldı.
Yerel saat 16.00’da ateşkes konusunda 
anlaşmaya varıldı
Kırgızistan Milli Güvenlik Devlet Komitesi 
Başkanı Kamçıbek Taşiyev ve Tacik 
mevkidaşı Saymumin Yatimov’un 
görüşmesi sonucunda sınırda ateşkes 
konusunda anlaşmaya varıldığı belirtildi.

Ateşkes konusunda anlaşmaya varılmasının ardından 
sınırda silah seslerin belirli aralıklarla gece yarısına 
kadar sürdüğü ifade edildi.
Kırgız ve Tacik liderleri Semerkant’ta bir araya geldi
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sadır Caparov’un, 
Tacikistan Cumhurbaşkanı İmamali Rahman ile 
Şanghay İşbirliği Örgütü (ŞİÖ) Liderler Zirvesi’nin 
yapıldığı Özbekistan’ın Semerkant kentinde görüştüğü 
bildirildi.
Kırgızistan Cumhurbaşkanlığı Basın Merkezinden 
yapılan açıklamada, iki ülke liderinin, ilgili kurumlarına, 
sınırdaki temas hattından güçlerini çekmeleri talimatını 
vermeyi kabul ettiği, sınırdaki çatışmanın nedenini 
araştıracak komisyonun kurulacağı ifade edildi.
Caparov, Güvenlik Konseyi topladı
ŞİÖ Liderler Zirvesi’nin ardından ülkesine dönen 
Caparov, Batken bölgesinde devlet sınırındaki duruma 
ilişkin Güvenlik Konseyi üyeleri ile toplantı yaptı.
Toplantıda, Kırgız-Tacik sınırında mevcut durumun 
daha da tırmanmaması ve gerginliğin azaltılması için 
alınacak tedbirlerin konuşulduğu ifade edildi.
Caparov’un, ilgili kurumlara, sınır bölgelerindeki 
sakinlerin güvenliğini sağlamak için tüm önlemleri 
almanın yanı sıra, yaralı ve tahliye edilen Kırgızistan 
vatandaşlarına gerekli tüm yardımı sağlama talimatı 
verdiği kaydedildi.
“Çok sayıda kaybımız var”
Kırgızistan KABAR Ajansı’nın haberine göre, sınır 
bölgesinde bulunan Kırgızistan Milli Güvenlik Devlet 
Komitesi Başkanı Kamçıbek Taşiyev, Kırgızistan 
tarafında çok sayıda can kaybının bulunduğunu, tespit 
çalışmalarının sürdüğünü söyledi.
Halkı provokasyonlara boyun eğmemeye ve sadece 
resmi bilgi kaynaklarına güvenmeye çağıran Taşiyev, 
bölgedeki iki Kırgız köyün karşı tarafın kontrolünde 
olduğuna işaret ederek, şunları aktardı:
“Tacik tarafı birkaç köyü ele geçirmeye çalıştı, evleri 
yaktı, hatta şehirlere bile yaklaştı. Karşı tarafta da evler 
yandı. Neden köylerimize geldiler? Çünkü sınıra çok 
yakınlar. Şu anda bu sorunu çözme sürecindeyiz. Şimdi 
iki köy daha kaldı, onları geri alıp yeniden inşa 
edeceğiz”.

Kırgızistan Milli Güvenlik Devlet Komitesi’nin açıklamasında 
ise Tacik askerlerinin çatışma sırasında bölgedeki okulları, 
dükkanları, sağlık ocakları ve evleri hedef aldığı savunuldu.
Sınır bölgesinden yaklaşık 136 bin kişi tahliye edildi
Kırgızistan Acil Durumlar Bakanlığından yapılan yazılı 
açıklamada, çatışmanın yaşandığı sınır bölgesinden 136 bin 
civarında kişinin güvenli yerlere tahliye edildiği bildirildi.
Bişkek ve Oş şehirlerinde insani yardım kampanyaların 
başlatıldığı, Sağlık Bakanlığı ile bazı ulusal ve uluslararası sivil 
toplum kuruluşlarının halka yardım sağladığı kaydedildi.
Kırgızistan-Tacikistan sınırında iki ülke muhafız askerleri 
arasındaki silahlı çatışma bu sabah başlamıştı.
İki ülke arasındaki sınır anlaşmazlığı yüzünden bölgede arazi, 
tarımsal sulama, hayvan otlatma, kaçakçılık, ortak yol 
kullanımı ve sınırdan izinsiz geçişler gibi nedenlerle 
gerginlikler yaşanıyor.
Kırgızistan, 21 Mayıs 2021’den itibaren sınır sorunu çözülene 
kadar Tacikistan ile gümrük kapılarını kapatmıştı.
KAYNAK:AA
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121 кыргызстан пострадал в результате вооруженного 
конфликта на границе Кыргызстана и Таджикистана
Сообщалось, что вооруженный конфликт между пограничниками двух стран 
на границе Кыргызстана и Таджикистана возобновился, с кыргызской 
стороны пострадал 121 человек.

В заявлении ГКНБ Кыргызстана говорится, что 
конфликт продолжается на кыргызско-таджикской 
границе.
В заявлении указывалось, что таджикская сторона 
подожгла приграничные села Кыргызстана Кулунду, 
Максат и Джани-Жер.
В сообщении областного управления Минздрава 
отмечается, что в больницах области находится 121 
раненый кыргызстанцами.
Между тем, дипломатические источники сообщили, 
что министр иностранных дел Кыргызстана 
Жээнбек Кулубаев и министр иностранных дел 
Таджикистана Сиракиддин Мухриддин обсудили 
ситуацию на границе, подчеркнув необходимость 
решения возникающих на границе проблем 
исключительно политико-дипломатическими 
средствами.
Эвакуационные работы начаты
В сообщении МЧС Кыргызстана сообщается, что 
началась эвакуация из «опасных» населенных 
пунктов в Баткенской области страны.
В сообщении говорится, что министерство открыло 
несколько центров временного размещения в 
Баткене совместно с местной комиссией 
гражданской защиты.
В сообщении указано, что в село Рават 
эвакуированы жители сел Ак-Сай, Самаркандек, Ак-
татыр района, а также 70-80 процентов жителей сел 
Жаны Джер, Арка, Достук, Центральный и Яштык. 
самостоятельно покинули регион.
Нота дана таджикской стороне
С другой стороны, Министерство иностранных дел 
Кыргызстана направило таджикской стороне ноту 
протеста в связи с их незаконными и 
деструктивными действиями.
В конфликте между пограничниками Кыргызстана и 
Таджикистана накануне с кыргызской стороны были 
ранены 2 человека, 1 из которых военнослужащие.

Кыргызстан ответил
В ходе вооруженного конфликта на кыргызско-
таджикской границе в Баткенской области 
Пограничные службы Кыргызстана открыли огонь 
по погранзаставам Таджикистана Ляккан и Богдари 
и уничтожили значительное количество тяжелой 
техники, сообщает пресс-служба Пограничных 
служб ГКНБ. в заявлении.
В заявлении, в котором говорится, что 
боестолкновения в Баткенской области 
продолжаются непрерывно и ожесточенно, 
отмечается, что для принуждения 
противоборствующей стороны к прекращению 
огня применялись современные вооружения и 
техника.
В кыргызской прессе сообщалось, что одна из 
ракет, выпущенных таджиками, попала в центр 
города Баткен.
О прекращении огня договорились в 16:00 по 
местному времени.
Констатировано, что по итогам встречи 
председателя ГКНБ Кыргызстана Камчибека 
Тасиева и его таджикского коллеги Саймумина 
Ятимова достигнута договоренность о 
прекращении огня на границе.
Было заявлено, что после достижения соглашения 
о прекращении огня стрельба на границе 
продолжалась до полуночи через равные 
промежутки времени.
В Самарканде состоялась встреча лидеров 
Кыргызстана и Таджикистана
Сообщалось, что Президент Кыргызстана Садир 
Жапаров встретился с Президентом Таджикистана 
Имамали Рахманом в городе Самарканде 
Узбекистана, где проходил Саммит лидеров 
Шанхайской организации сотрудничества (ШОС).
В заявлении пресс-центра при президенте 
Кыргызстана говорится, что лидеры двух стран 
договорились поручить своим соответствующим 

ведомствам отвести свои силы от линии 
соприкосновения на границе, и что будет 
создана комиссия для расследования причин 
конфликта на границе.
Капаров созывает Совет безопасности
Вернувшись в свою страну после Саммита 
лидеров ШОС, Капаров провел совещание с 
членами Совета безопасности относительно 
ситуации на государственной границе в 
Баткенской области.
На встрече было заявлено, что обсуждены 
меры, которые необходимо предпринять, 
чтобы не обострить сложившуюся ситуацию 
на кыргызско-таджикской границе и снизить 
напряженность.
Отмечалось, что Капаров поручил 
соответствующим ведомствам принять все 
меры для обеспечения безопасности жителей 
приграничных территорий, а также оказать 
всю необходимую помощь пострадавшим и 
эвакуированным гражданам Кыргызстана.
«У нас много потерь»
По сообщению кыргызского агентства 
КАБАР, глава ГКНБ Кыргызстана Камчибек 
Тасиев заявил, что с кыргызской стороны есть 
много жертв и что работа по установлению 
продолжается.
Призвав общественность не поддаваться на 
провокации и полагаться только на 
официальные источники информации, 
Ташиев указал, что два кыргызских села в 
регионе находятся под контролем другой 
стороны, и сказал:
«Таджикская сторона пыталась захватить 
несколько сел, сжигала дома, даже подходила 
к городам. Дома на другой стороне были 
сожжены. Почему они пришли в наши села? 
Потому что они очень близко к границе. В 
настоящее время мы находимся в процессе 
решения этой проблемы. Теперь у нас 
осталось еще два села, мы их вернем и 
отстроим».
В заявлении ГКНБ Кыргызстана 
утверждалось, что во время конфликта 
таджикские солдаты обстреливали школы, 
магазины, поликлиники и жилые дома в 
регионе.
Из приграничной зоны эвакуировано около 
136 тысяч человек.
В письменном заявлении МЧС Кыргызстана 
погибло около 136 тысяч человек из 
приграничного района, где произошел 
конфликт.
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